
БУЧАНСЬКІ    НОВИНИ
Афіша | ТВ-програма | Кримінал | Інтерв`ю | Спорт | Бізнес | Традиції | Економіка | Регіональні новини

П
Е

Р
Е

Д
П

Л
А

Т
Н

И
Й

 I
Н

Д
Е

К
С

 •
 0

8
0

3
4

 «Бучанські новини»– ваш путівник у житті громади, друг і порадник на кожен день! | Тел.: (04597) 48-305 | buchanews@ukr.net30 (698) 26 липня 2018 року

Щотижнева газета Бучанської об'єднаної громади

За: громада 
Мироцького 
визначилася!

АктуАльноофіційно Здоров’я

Стор. 3 Стор. 3 Стор. 4

Порядок надання 
житлових субсидій

ПерсонА

Стор. 11

Формула успіху Ніколо Петраш: 
«Обожнюю Бучу…»

KV: На сесії Бучанської міськради було 
прийнято перше на Київщині рішення 
про приєднання 5 населених пунктів до 
міста. Розкажіть для чого?

Анатолій Федорук: Тут варто зануритись 
в недалеке історичне минуле, коли закон 
про добровільне об’єднання вступив в силу. 
Ми почали його реалізацію, відповідно до 
методики Кабінету Міністрів, звернулись із 
пропозицією до сусідніх громад і отримали 
погодження через процедури обговорення. 
У 2015 році отримали позитивний висновок 
КОДА, після цього інші населенні пункти 
вирішили також до нас приєднатись, ми от
римали висновок вдруге.

Очікували від Центральної виборчої 
комісії призначення перших виборів, але 
цього не відбувалось, оскільки вони вва
жали, що потрібно змінювати межі райо
нів. Дана проблематика вийшла на загаль
нодержавний рівень.

Тоді Верховна Рада ініціювала зміни до 
закону про об’єднання, вони були підпи
сані і 5 травня вступили в силу. Так, ініці
аторами приєднання можуть бути тільки 
сільські, селищні голови.

Тож провівши всі необхідні процедури 
Блиставицька, Луб’янська, Здвижівська 
сільради, Бабинецька селищна рада Боро
дянського району, а також Гаврилівська 
сільська рада Вишгородського району вирі
шили приєднатись до міста обласного зна
чення. І вже 17 липня Бучанська міська рада 
на пленарному засіданні прийняла рішення 
підтримати дану ініціативу і почати приєд
нання названих населених пунктів.

Продовження на стор. 6-7

Анатолій Федорук: 

«ДехтО, НАВІтЬ мАюЧИ пряме ВІДНОшеННя 
ДО мІСцеВОгО САмОВряДУВАННя, 
Не рОзУмІє йОгО НІ НА йОтУ»

Пристоличний регіон активно розвивається, забудовується, а тепер 
ще й об’єднується. оскільки першою на київщині приєднаною гро-
мадою наважилась стати Бучанська, журналісти KV вирішили з’ясу-
вати усі тонкощі цього процесу. Заразом про найближче майбутнє 
території, свої політичні поради колезі-сестрі, стосунки із кумом-су-
сідом та про будівельний бізнес родини в інтерв’ю розповів мер 
Бучі Анатолій Федорук.

у Бучі вже підписано 18200 декларацій із лікарями
Ще одне нововведення для зручності клієнтів: відтепер діє електронний запис до 
лікаря, не потрібно витрачати час на черги.

Впровадження медичної реформи відбувається етапами: від 
квітня можна було починати обирати лікарів, і цей процес не 

завершується.
Від липня гроші вже пішли за пацієнтом. Тобто, медичні закла

ди починають отримувати кошти, відповідно до декларації, яку 
ми підписуємо з лікарем, і Національна служба здоров’я вже буде 
їм платити за надані медичні послуги.

В амбулаторії №1, що діє на базі колишньої дитячої поліклініки, її 
завідувачка Світлана Таращенко повідомила, що вже особисто підписала 467 декларацій із батьками дітей.

Юлія Костюк у середині травня підписала декларацію з лікарем на обслуговування своєї доньки Ганни. 
Зізнається, що про це їй нагадала медсестра закладу.

Є ще кілька важливих нововведень:
•	 У декларації тепер не потрібно зазначати зареєстроване місце проживання пацієнта, оскільки він 

обирає лікаря незалежно від прописки
•	 Продовжено термін дії декларацій  до 1 січня 2020 року продовжили термін дії декларацій про вибір 

лікаря, які були підписані до 23 березня 2018 року
•	 Декларації, укладені після 23 березня 2018 року, не мають кінцевого терміну дії. Їх переукладати не 

потрібно
Окрім того, тепер залишаються дійсними декларації після зміни юрособи закладу.
Поспішайте і ви зробити цей важливий крок!

Продовження теми на стор. 10

«Книги 
дітям 
Донбасу»
уже традиційно напередодні 
старту нового навчального 
року Бучанська міська рада 
спільно з волонтером Мар’я-
ною Гладун проводять акцію 
«книги дітям донбасу».

Торік активну підтримку надали де
путати міської ради, працівники 

виконавчого апарату міськради, меш
канці міста, і сотні книжок, канцтова
рів було відправлено дітям сходу.

Сподіваємося, що цьогоріч охочих 
допомогти зібрати книжки україн
ською, буде не менше.

Давайте разом ставати творцями до
брих справ!

Принести літературу для дітей мож
на у ЦНАП (1 поверх приміщення 
міської ради) з 9 до 16 години.

В амбулаторії відсутні черги
Про впровадження медичної реформи на місцях – здобутки 
і проблеми на прикладі нашого міста говорили заступник 
голови КОДА В’ячеслав Кучер та Бучанський міський голова 
Анатолій Федорук із заступником головного лікаря КП «Бу-
чанський центр первинної медико - санітарної допомоги» 
Жанною Лінчук.

– Не лише серед міст облас-
ного значення, а й серед райо-
нів Київщини Буча має один із 
найкращих результатів щодо 
підписання декларацій із лі-
карями,  зазначив В’ячеслав 
Анатолійович.  Приємно зди-
вував і той факт, що в амбула-
торії відсутні черги після впро-
вадження електронного запису 
на прийом до лікаря.

Анатолій Петрович розповів про оновлене матеріальнотехніч
не забезпечення медзакладів міста з метою безперебійної роботи з 
перспективою роботи у всіх населених пунктах БОТГ.

Наступним кроком стане впровадження електронної картки клі
єнта.
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України
офіційно

ЮВілейне ХреЩення 
киїВської русі
Заходи з відзначення 1030-річчя 
Хрещення Київської Русі-України 
цьогоріч мають відзначатися як-
найвищим рівнем, – Павло Розенко.

«Цього року виповнюється 1030 років 
від того часу, як Київська Русь прийня-
ла християнство. Ця історична подія 
поклала початок нової епохи, коли було 
створено Київську державу й утвердилася 
національна духовна традиція. Ми усві-
домлюємо значимість саме цьогорічного 
святкування ювілею Хрещення Київської 
Русі та очікувань українського суспіль-
ства, пов’язаних з анонсованою керівниц-
твом держави можливістю отримання 
Томосу про автокефалію Православної 
церкви в Україні», – сказав він.

«Ювілейне відзначення 1030-річчя 
Хрещення стане своєрідним показником 
щодо готовності українського суспіль-
ства і держави діяти в єдиному напрямі, 
об’єднуватися навколо спільних ідей та 
реалізовувати їх. Тому, враховуючи висо-
кий рівень суспільних очікувань та уваги, 
цьогорічна підготовка та проведення ма-
ють відзначатися якнайвищим рівнем», – 
наголосив Віцепрем’єрміністр.

Він також зазначив, що на святкування 
ювілею 1030річчя Хрещення Київської 
РусіУкраїни запрошено іноземних гос
тей, представників православних і като
лицьких церков світу, зокрема офіційну 
делегацію Вселенського патріархату, пред
ставників українських церков у діаспорі.

Нагадаємо, що в ході засідання 
Оргкомітету Віцепрем’єрміністр України 
Павло Розенко доручив правоохоронним 
органам, зокрема МВС та Нацполіції, га
рантувати безпеку громадянам під час за
ходів з відзначення 1030річчя Хрещення 
Київської РусіУкраїни.

«Ми отримали від релігійних організа-
цій, зокрема УПЦ КП, УАПЦ та громадських 
організацій, звернення про проведення масо-
вих заходів у межах відзначення 1030-річчя 
Хрещення Русі, насамперед 28 липня. Я до-
ручаю правоохоронним органам і звертаю 
на це увагу МВС і Нацполіції, гарантувати 
безпеку громадянам під час проведення цих 
заходів. Потрібно зробити все можливе, 
щоб уникнути будь-якого загострення, 
будь-яких провокацій, і щоб усі заходи від-
бувалися мирно, конструктивно і показали 
всьому світу, що українці можуть єднатися 
і проводити такі заходи спільно і всі разом», 
– сказав Віцепрем’єрміністр.

Раківка – одне з чотирьох населених пунктів, що входить до складу Синя-
ківської сільської ради, депутати якої днями ухвалили рішення перед ви-
рішенням подальшої долі села провести обговорення і зустрічі не лише у 
населених пунктах, а й на вулицях, аби детально вивчити думку громади 
і лише потім робити доленосний для населеного пункту вибір.

Депутат від Раківки Віталій Нєганов 
першим із депутатів ініціював про

ведення зустрічі з Бучанським міським 
головою Анатолієм Федоруком, аби 
мешканці могли отримати відповіді на 
свої запитання.

Анатолій Федорук презентував 
перспективи і переваги приєднання 
Синяка до Бучі. А розпочав свій ви
ступ із попереднього підбиття підсум
ків процесу децентралізації, повідо
мивши про позитивні рішення громад 

і депутатського корпусу 5 населених 
пунктів, успішні для майбутньої ОТГ 
результати проведених слухань у 
Мироцькому.

Про альтернативні варіанти, необхід
ність діалогу, вивчення думки, її обсто
ювання депутатським корпусом, нову 
якість життя, транспортне сполучення, 
ліквідацію та оптимізацію соціальних 
закладів, водозабезпечення, план роз
витку, пріоритети – усі ці питання були 
в центрі уваги й обговорювалися з по
зиції фінансової спроможності.

– Від вас повинна йти ініціатива в роз-
робці Стратегії розвитку села, бо на міс-
цях видніше найактуальніші питання, 
що зачекалися свого вирішення, – наго
лосив Анатолій Петрович. – Економічна 
і технічна підтримка у розробці цього 
документа фахівцями міської ради буде 
забезпечена одразу за потреби.

Після завершення презентації при
сутні підходили з проханням розтлу
мачити окремі положення проведення 
процедури. І про те, що в один день не 
треба буде змінювати документи, і що 
після ліквідації сільської ради у її при
міщенні працюватимуть адміністрато
ри з надання послуг, аби наблизити їх і 
зробити більш якісними, щоб реформа 
децентралізації змінила життя в селі, і 
її результати відчули вже незабаром у 
всіх населених пунктах.

Громада цього разу вкотре продемон
струвала незмінність позиції щодо 

приєднання до Бучі.
Бучанський міський голова Анатолій 

Федорук після оголошення результатів 
подякував мешканцям села за бажан
ня створити в об'єднаній громаді нову 
якість урядування і життя.

Наголосив він також і на тому, що гуч
ні гасла і стара риторика нових лідерів 
уже не сприймаються, а лише чіткі від
повіді на запитання і виклики часу, фі
нансова спроможність, що гарантують 
позитивні зміни.

стратегія 
об’єднала 
активних 
мешканців
Минулими вихідними у Луб’янці 
відбулися збори мешканців щодо 
організації роботи з написання 
Стратегії розвитку громади.

Це перший населений пункт, у яко
му активні мешканці гуртуються для 
підготовки важливого документа, 
який буде частиною Стратегії об’єд
наної громади.

зА: грОмАДА мИрОцЬКОгО 
ВИзНАЧИлАСя!
166 - за Бучу, 34 - за Микуличі, 12 – утрималися. Такі результати 
громадських слухань, що пройшли у Мироцькому.

у рАкіВці оБГоВорили ПерсПекТиВи і ПереВАГи 
ПриєднАння до Бучі

у серПні ПроекТи 
ВТілЮВАТиМуТься В жиТТя
Три проекти-переможці Громадського бюджету, які набрали найбільшу 
кількість голосів мешканців міста у сфері освіти, вже визначено. Наразі 
триває етап їхньої реалізації.

Начальник відділу освіти Олег 
Цимбал та координатор громад

ського бюджету в місті Буча Борис 

Кобилянський спільно з авторами 
проектівпереможців обговорили дета
лі реалізації проектів.

Нагадаємо, що лідерами стали ініці
ативи:
•	 № 6 «Сучасний освітянський Арт

простір», автор  Морозенко Любов 
Олександрівна;

•	 № 25 «Створення ресурсних зон 
для розвитку дітей з особливими 
освітніми потребами»  співавтор 
Порошинська Наталя Василівна.
Також відбулася робоча зустріч щодо реа

лізації ще одного проекту «Інформаційний 
простір» для впровадження медіа освіти», 
який набрав 127 голосів.

У обговоренні етапів його впрова
дження взяли участь автори проекту, 
директор ЗОШ№2 Людмила Волинець, 
вчителі та представники батьківського 
комітету.

– Створення партнерського проекту 
на базі Бучанського НВК №2 із залучен-
ням програми «Я у медіапросторі», авто-
рами якого є І. Б. Іванова і А. Ю. Кожанова 
та створення профорієнтаційних гурт-
ків міста, а у подальшому і відкриття 
курсів для бажаючих у рамках реалізації 
успішного проекту «Освіта для дорос-
лих» - ось скільки освітянських векторів 
і можливостей відкривається у закладі з 
реалізацією цікавої і корисної ідеї, зазна
чив Олег Цимбал.

Проект має сформувати розуміння 
слухачами поняття «медіапростір» та 
вміння позиціонувати себе як корис
тувача та створювача медіа продукції, 
виховуватиме медіаграмотного учня, 
який спроможний перетворювати ін
формацію в знання.

Партнерська співпраця гуртків міста 
на базі медійного простору для навчан
ня дітей використовувати інформацій
ні та сучасні технічні можливості для 
створення суспільної продукції відкри
ває можливості для опанування медій
ною системою для подання інформації 
про школу і місто.

На початку серпня планується реалі
зувати ці важливі для міста ініціативи.
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3АктуАльно Бучанський 
щоденник

оЗдороВчА кАМПАнія Вже 
ПереТнулА екВАТор  
Як наголошував Бучанський місь-
кий голова Анатолій Федорук, 
нинішнього року кількість дітей, 
які будуть охоплені відпочинком 
на морі чи в Закарпатській області, 
зросте. 

За цілющим гірським повітрям і но
вими враженнями у «Верховину» ви
рушили ще 25 юних бучанців.

***
У «Козачку» й далі готуються до 
нового навчального року: наразі 
тривають ремонтні роботи групи 
раннього віку.

Завершується облаштування спаль
ної кімнати, роздягальні та групового 
приміщення.

Також у закладі пофарбовано 
міжповерхові сходи.

***
Розпочалися роботи з капіталь-

ного ремонту дороги та тротуару на 
вулиці Островського, від Богдана 
Хмельницького до Польової, які 
проводяться за кошти місцевого 
бюджету.

– 27 квітня затверджено нову редак-
цію "Положення про порядок призна-
чення та надання населенню субсидій 
для відшкодування витрат на оплату 
житлово-комунальних послуг, при-
дбання скрапленого газу, твердого та 
рідкого пічного побутового палива", 
яке тепер має назву "Положення про 
порядок надання житлових субсидій".

Спеціалістами управління праці було 
здійснено автоматичний розрахунок 
житлових субсидій громадянам без 
звернення 26 червня 2018 року, після от
римання оновлень до програмного про
дукту «Наш Дім». Охоплено даним пере
рахунком 3698 особових справ по місту.

Згідно з проведеним відповідним роз
рахунком призначено житлову субсидію  
867 домогосподарствам. Відмовлено в 
призначені субсидії з причини – вар
тість послуг не перевищує обов’язкової 
частки сплати за ЖКП – 1001 домо
господарству, цим особам без їхнього 

звернення на початок опалювального 
періоду буде проведено автоматичний 
перерахунок житлової субсидії з жовтня 
місяця 2018 року.

– А чи часто доводиться відмовляти 
у призначенні пільг?

– Відмовлено в призначенні ЖС гро
мадянам з таких причин: 

1. У складі домогосподарства або у 
складі сім’ї члена домогосподарства 
є особи, у яких за період, за який вра
ховуються доходи для призначення 
житлової субсидії (період з 07.2017р.
12.2017р.), відсутні доходи: за інформа
цією ДФС, Пенсійного фонду України, а 
також не сплачено єдиного соціального 
внеску на загальнообов’язкове держав
не соціальне страхування у розмірі, не 
меншому ніж мінімальний – 1050 домо
господарств;

2. Кількість фактично проживаючих 
зареєстрованих у житловому примі
щенні (будинку) осіб є меншою, ніж 

кількість зареєстрованих у такому при
міщенні (будинку) осіб (у складі сім’ї є 
зареєстровані, які не проживають) – 203 
домогосподарства;

3. Органом соціального захисту от
римано інформацію про наявність про
строченої понад два місяці заборгова
ності з оплати ЖКП, витрат на ЖКП, 
загальна сума якої перевищує 20 неопо
датковуваних мінімумів доходів (НМД) 
станом на 01.05.2018 року – 192 домо
господарства;

4. Якщо загальна площа квартири пе
ревищує 120 кв. м, а житлового будинку 
– 200 кв. м. – 38 домогосподарств;

З 1555 домогосподарствами прове
дено співбесіди по телефону, щодо по
дання нової заяви та декларації, а також 
тим громадянам, яким не змогли зателе
фонувати, надіслано листи з відповід
ною інформацією.

Станом на 23.07.2018р. за новим звер
ненням за призначення житлової субси
дії за новим порядком звернулося – 303 
домогосподарства.

– Чи багато проблемних справ роз-
глядається під час засідання комісій?

– За період з травня місяця 2018 року 
проведено три засідання комісії за учас
тю голови комісії – заступника міського 
голови з соціальногуманітарних питань 
Шепетька С.А. з надання соціальної до
помоги, житлових субсидій та пільг на 
житловокомунальні послуги при вико
навчому комітеті Бучанської міської ради, 
на яких було розглянуто, як виняток:
•	з	питань	житлових	субсидій:
– 109 особових справ згідно з прото

колом комісії від 23 травня 2018 року;
– 95 особових справ згідно з протоко

лом комісії від 20 червня 2018 року;
– 126 особових справ згідно з прото

колом комісії від 20 липня 2018 року;
•	з	питань	призначення	пільг	за	фак

тичним місцем проживання:
– 14 особових справ згідно з протоко

лом комісії від 23 травня 2018 року;
– 8 особових справ згідно з протоко

лом комісії від 20 червня 2018 року
– 28 особових справ згідно з прото

колом комісії від 20 липня 2018 року 
(15 справ пільги «Багатодітна сім’я», 9 
справ – пільги учасникам бойових дій, 
1 справа – інвалід військової служби, 1 
справа – ветеран військової служби; від
мови – 2 справи).

ПоряДоК наДання 
житлових субсиДій
як виконується доручення Бучанського міського голови Анатолія 
Федорука щодо максимального сприяння мешканцям у питаннях 
оформлення субсидій та пільг, ми поцікавилися в заступника на-
чальника управління праці та соціального захисту населення БМр 
ірини Пасічної.

коли їдеш у МеТро 
нА ХреЩАТику,
і ЗусТрічАєш ФоТо 
нАшоГо Героя…
Володимир Ковальський добро-
вільно пішов на фронт, служив 
розвідником. Там воїн і втратив 
обидві ноги, наступивши на про-
типіхотну міну. Але після пора-
нення продовжив активне життя, 
бере участь в "Іграх Героїв".

А нещодавно він відкрив свою ав
томайстерню. Про це написали 

на офіційній сторінці "Ігор героїв": 
«Володимир Ковальський  найстар
ший атлет команди «Ігри Героїв». На 
його життєрадість, почуття гумору 
та силу волі слід рівнятися усім нам! 
Наразі Вова відкрив свою автомай
стерню у місті Буча, де займається 
перевіркою та ремонтом форсунок 
(системи common rail). Тому, якщо ви 
шукаєте майстра, який вбереже ваші 
форсунки від нагару  сміливо звер
тайтеся до Володимира!»

жиТелі БАГАТоПоВерХіВок 
мають укладати договори 
на обслуговування
До 1 січня 2019 року мешканці багатоповерхових будинків мають визна-
читися: хто буде обслуговувати їхню будівлю. Згідно з реформою житло-
во-комунального господарства, мешканці багатоквартирного будинку 
до кінця року мають укласти договір на обслуговування або з КП Бу-
чанське ЖКГ, або створити своє ОСББ чи співпрацювати з управляючою 
компанією. Відповідно до цього мають бути складені протоколи. Якщо ж 
мешканці не визначаються до відповідного терміну, тоді на конкурсній 
основі буде визначено: кому вони будуть підпорядковані.

«Як правило, управляючі компанії 
не зацікавлені в обслуговуванні 

старих будинків, адже роботи у них 
вдосталь, – пояснює начальник ко
мунального підприємства Володимир 
Кравчук.  Та їх зобов’яжуть співпра-
цювати як з новими будинками, так і 
зі  старими». 

Загалом у Бучі 148 багатоповерхівок, 
у яких не створено ОСББ. Відділом 
житловокомунального господарства 
Бучанської міської ради, зокрема за
відувачкою Оленою Докай та спів
робітниками проводяться зустрічі з 
мешканцями будинків, щоб пояснити 
нові впровадження, які передбачені 
реформою ЖКГ.

«Мешканці будинків повинні укласти 
договір із компанією щодо надання послуг 
з управління,  зауважує пані Олена. - Це 
дасть змогу контролювати вартість 
послуг та їхню якість. А в разі невдово-
лення – отримати відшкодування». 

Відтак, з метою інформування на
селення про нововведення відбулися 

збори з мешканцями будинків по вул. 
Енергетиків та Г. Майдану, Нове Шосе, 
а також жителями району Склозаводу.

Крім того, такі зустрічі будуть про
ходити з жителями всіх багатоповерхі
вок нашого міста.

Також відділ ЖКГ проводить ро
боту з комунальними підприєм
ствами, ОСББ, приватними жеками. 
Надається технічна підтримка та про
водиться контроль за дотриманням за
конодавства під час визначення упра
вителя в новозбудованому будинку.   
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4 Здоров’я

Ушколі вчителі фізкультури говори
ли, що наші тіла створені для того, 

щоб рухатися, тому ми повинні займа
тися спортом. Але давайте поглянемо 
правді в обличчя, хто з нас не прогулю
вав уроки фізкультури?

В дорослому житті, коли ні батьки, 
ні вчителі не змушують нас займати
ся спортом, ми часто забуваємо про 
користь вправ. Багато хто придумує 
відмовки типу «у мене важка робота», 
«мені ніколи»… Як переступити це 
«завтра» чи з «понеділка», які кожен 
собі малював не один раз? 

Можливо, яскравий приклад дівчини, 
яка спорт зробила своїм способом і сти
лем життя і без нього не може жодного 
дня, як ми без повітря жодної хвилини?

Тоді давайте знайомитися. Іванченко 
Мар’я  приїхала не так давно у Бучу 
із Антрациту Луганської області. 
Можливо,  і не облюбувала б місто, якби 
з дому не погнала війна на Сході.  ЇЇ брат 
поселився в Ірпені, а їй більше припала 
до душі Буча, яка притягує своїм арома
том спокою і комфорту, якого не знай
деш, за її словами, більше ніде.

Танцювальна студія, спортивні секції 
у шкільні роки вплинули на подальший 
вибір професії: у інституті імені Грінченка 
вивчала спортивну науку і відшліфовува
ла її на щоденних тренуваннях.

Її дідусь займався тривалий час 
боксом і навіть був суддею місцевої фе
дерації з цього виду спорту. Та це, не 
жіночий вид спорту, переконана тренер, 
тому  вона обрала інший спорт корис
ний і який додає посмішки на обличчі. 

«Качалка» вже три роки для неї не про
сто спортивний клуб, куди, зазвичай, 
поспішають за екстреною допомогою ті, 
хто вже не може впоратися із зайвими 
кілограмами і обирає рух заради життя.

А вона радіє, що може допомогти ста
вати людям здоровішими , пропагувати 
здоровий спосіб життя і власним при
кладом демонструвати те, що нічого не
можливого не існує.

Варто лише захотіти і за рік можна 
створити фігуру, якій позаздрять  зна
йомі і друзі, переконує Мар’я. У моїй 
практиці є чимало прикладів, коли жін
ки і чоловіки «прощалися» із 26 і навіть 
30 кілограмами, які псували не лише 
зовнішній вигляд, а й ставали на пере
шкоді кар’єрі.

– І як ваш дует досягав успіху? Які 
секрети існують?

– Бажання , помножене на тренування 
і правильне харчування.

– Відвідувати спортзал треба скіль-
ки разів на тиждень?

– Я рекомендую не менше трьох. 
Проте лише вітається щоденна ранко
ва зарядка вдома, ранкова пробіжка чи 
прогулянка ввечері перед сном.

– А особисто ви скільки часу приді-
ляєте спорту?

– Кожен день незалежно від погоди 
біжу у парк, аби зарядитися енергією на 
цілий день. Без цього навіть уявити свій 
день не можу, він не може навіть склас
тися успішно через  «прогул».

– А чи всім годиться одна і та сама 
вправа? Чи всім треба бігти на трена-
жері за своїм здоров’ям?

– Для всіх не існує єдиного рецепту 
занять. Для кожного щоразу підбираю 
індивідуальну програму, враховуючи 
вік, показання медиків, фізичну підго
товку. Починаємо із нескладних вправ , 
які згодом переростають  у  потребу біг
ти на заняття. 

Харчування також відіграє важливу 
роль у нашому житті: влітку простіше 
приготувати салати на вечерю і сніда

нок: скільки страв існує із кабачків, від 
яких за вуха не відтягнеш, головне не 
лінуватися собі готувати . Літній салат 
повинен  бути королем столу .

– Ваші фото часто можна побачити у 
Фейсбук із різних змагань. Вдавалося 
досягати вершин чи  підкорення го-
ловної попереду?

– Моя мрія  обов’язково здійсниться. 
Я у це вірю! І всім бажаю робити перші 
кроки до мети, а потім плани обов’язко
во стануть реальністю.

Ами  хочемо ознайомити з головними 
завданнями, які допоможуть зроби

ти кожен день щасливим. Так чому по
трібно це кожному із нас. Читайте і ро
біть висновки, чому вже необхідно бігти 
за здоров’ям. 

ПричинА 1. ГАрний нАсТрій
Учені вже довели, що люди, які займа

ються спортом мають кращий настрій, 

ніж ті, які ведуть сидячий спосіб життя. 
Під час занять спортом у людини виді
ляється цілий ряд гормонів, які підви
щують настрій. Хімічні речовини, які 
починає виробляти ваше тіло вже після 
5 хвилин тренування допомагають поз
бавитись від стресу і, як не парадоксаль
но, від втоми.

ПричинА 2. Тонус М’яЗіВ
Заняття спортом допомагають під

тримувати тонус м’язів, а це означає під
вищення сили, гнучкості та витривало
сті тіла. Завдяки тому, що м’язи стають 
більш пружними, ви отримуєте більш 
підтягнутий вигляд. До того ж, суглоби 
розширюють амплітуду руху. І ще один 
бонус  за наявності пружних м’язів під
вищується обмін речовин. Адже саме 
м’язи спалюють велику частину калорій, 
що надійшли за день.

ПричинА 3. силА Волі
Важко змусити себе розвиватися, не 

пропускати тренування. Для цього по
трібно не тільки перебудувати свій гра
фік, але й змусити себе не лінуватися. 
А це найскладніше. Якщо ви пересили
ти свого внутрішнього лінивця, будете 
регулярно ходити на тренування, то не 
тільки побачите результат у дзеркалі. Ви 
ще відчуєте внутрішню силу духу.

ПричинА 4. сАМооцінкА
Наукою доведено, що у людей, що за

ймаються спортом, вище самооцінка. А 
все завдяки тому, що ви відчуваєте свою 
фізичну і ментальну сили. На кожному 
тренуванні ви доводите собі, що силь
ніше, ніж були вчора. І ця маленька пе
ремога над собою змушує повірити в те, 
що ви здатні на більше.

ПричинА 5. ЗдороВий сон
Що може бути краще хорошого сну 

після важкого робочого дня? На жаль, 
не завжди у нас виходить заснути в 
належний час, і через нестачу сну лю
дина втрачає енергію, стає дратівли
вою. Регулярні заняття спортом забез
печать вам спокійний і глибокий сон. 
Тренування стимулюють вироблення 
таких гормонів, як ендорфіни. Вони до
помагають позбавитись від нервового 
напруження, негативу.   

ПричинА 6. уПоВільнення 
ПроцесіВ сТАріння

Запитуєте, яким чином? Все просто — 
за рахунок покращення роботи серця і 
нормалізації кров’яного тиску, в резуль
таті чого поліпшується здоров’я.

ПричинА 7. оМолодження шкіри
Дівчата, зверніть особливу увагу! При 

заняттях спортом організм отримує 
більше кисню, ніж при сидячому і мало
рухомому способі життя. А чим більше 
кисню, тим активніше кровообіг. Тому 
приплив свіжої крові безпосередньо по
кращує стан шкіри і сповільнює процес 
утворення зморшок.

ПричинА 9. роЗширення колА 
ЗнАйоМиХ

Відвідуючи тренажерні зали, танцю
вальні групи та фітнесцентри, ви знай
дете багато нових знайомих та друзів, зі 
спільними інтересами, розширите свій 
кругозір, що є дуже вагомим пунктом у 
довгому списку «плюсів» заняття спор
том.

ПричинА 10.  БороТьБА Зі 
шкідлиВиМи ЗВичкАМи

Займаючись спортом, легше відмови
тися від шкідливих звичок, а особливо 
паління. Вправи добре стимулюють об
мін речовин. Відомо, що спортсмени, які 
кинули палити, простіше справляються 
з великими навантаженнями, оскільки 
у них покращується постачання тканин 
киснем, яке, звичайно ж, ускладнюєть
ся, коли людина палить.

Спілкувався Богдан ЛЯХОВЕЦЬ

Формула усПіху 

Питання, чому варто займатися спортом, звучить наївно. В дійс-
ності, це потрібно не тільки, щоб добре виглядати. В умовах су-
часного світу, коли більшість людей, в силу роду їх занять, ведуть 
сидячий та малорухомий спосіб життя, необхідно виділяти час на 
заняття спортом, щоб елементарно підтримувати себе в тонусі.

нАшА довідкА 
Мар’я Іванченко 

Освіта:
диплом академії фітнесу  категорія 

майстертренер, реабілітаційний тре
нінг при травмах ОДА, тренер функ
ціональних програм ТРХ, групові 
програми Пілатес 1 рівень.
Спортивні досягнення:

Кандидат у майстри спорту  з па
уерліфтингу, 6 місце у змаганнях  
«Відкритий кубок Полісся» 15.04.2017 
в категорії фітнес бікіні, Equides sport 
festival 4 місце 14.05.17, Чемпіонат 
України з бодібілдінгу та  фітнесу т за 
версією Всесвітньої Федерації WBPF.

А ось і нещодавня перемога:  
«Кубок Чорного моря» – 3 місце у 
червні нинішнього року.

Вітаємо і бажаємо подальших пере
мог їй  і  тим, хто обрав шлях до здо
рового життя. 

ПрямА мовА 
«Причини, чому слід займатися спор-

том, можна називати нескінченно. Але 
якщо людина не хоче - її не переконати. 
тому, для того, щоб отримувати від тре-
нувань не тільки користь, але і задово-
лення, оберіть для себе той вид спорту, 
який вам до душі. Через кілька занять ви 
самі помітите, що йдете на тренування 
із задоволенням.»
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UA:Перший
6:00,9:10 д/с «спiльноти тварин».
6:30 д/с «орегонський путiвник».
7:00,8:00,9:00,13:00,15:00,21:00,3:
00 новини.
7:05 д/с «неповторна природа».
8:10 д/с «смаки культур».
9:35 м/с «Гон».
10:00 додолики.
10:15 Хто в домi хазяїн?
10:40 телепродаж.
11:00,5:35 д/с «Гордiсть свiту».
11:50,14:20,15:10,23:40,2:00,4:00 
Погода.
12:00 д/с «смачнi iсторiї».
13:10,14:30 радiодень.
13:40,15:20 лайфхак українською.
13:55 Перша шпальта.
15:30 т/с «Гранд готель». (12+).
16:50 т/с «За службовим 
обов`язком». (16+).
18:00,0:15 Iнформацiйна година.
19:00 д/с «Плiч-о-плiч».
19:25 д/с «1000 днiв для планети».
20:10 д/с «Жива природа».
20:30 «Життя на продаж».
21:25,3:20 новини. спорт.
21:45 д/с «велике фотополювання 
дага Гарднера».
22:40 т/с «монро».
23:50,4:05 #музLove з любою 
морозовою.
1:10 розсекречена iсторiя.
2:05 складна розмова.
2:30 до справи.
3:40 тема дня.
4:30 фольк-music.

Канал «1+1»
6:30,7:10,8:10,9:10 снiданок з 
«1+1».
7:00,8:00,9:00,19:30,5:35 «тсн».
9:30 «Чотири весiлля».
11:00 «одруження наослiп».
12:40,14:15,15:50 «мiняю жiнку».
17:00 т/с «моє чуже життя». (12+).
20:15,21:10,22:05,23:00 т/с «нашi 
панi у варшавi. новi пригоди». 
(12+).
23:55 Бойовик «Здiйнятися над 
сонцем». (16+).

Iнтер
3:20,3:00 «код доступу».
3:25,3:40 «орел i решка. курортний 
сезон».
4:00,4:20,5:15,18:00 «стосується 
кожного».
4:45,5:05 «Top Shop».
5:35 м/ф.
6:10,22:40 «слiдство вели...» з л. 
каневським».
7:00 «Готуємо разом».
8:00 «орел i решка. рай i пекло».
9:00 «орел i решка. 
Перезавантаження».
10:00 «навколо с».
11:00 т/с «Що робить твоя 
дружина?» (12+).
13:00 Х/ф «невиправний брехун».
14:30 Х/ф «Живiть у радостi».
15:10 «Чекай на мене. україна».
17:40 новини.
20:00 «Подробицi».
20:40 т/с «схiднi солодощi». (12+).
0:25 т/с «тiльки про любов».
2:25 «Подробицi» - «Час».

ICTV
4:30 скарб нацiї.
4:40 еврика!
4:45 служба розшуку дiтей.

4:50 т/с «вiддiл 44». (16+).
5:35,19:20 надзвичайнi новини з к. 
стогнiєм.
6:30 ранок у великому мiстi.
8:45 факти. ранок.
9:15 надзвичайнi новини. Пiдсумки 
з к. стогнiєм.
10:10 Антизомбi. дайджест.
11:10,13:20 секретний фронт.
12:45,15:45 факти. день.
13:45 Х/ф «Загублений свiт». (16+).
15:35,16:20 Х/ф «Iндiана джонс i 
королiвство кришталевого черепа».
18:45,21:10 факти. вечiр.
20:20 Багач-Бiдняк.
21:30 т/с «менталiст». (16+).
23:50 т/с «винищувачi 2. останнiй 
бiй». (16+).
0:55 т/с «невиправнi». (16+).
2:30 т/с «морська полiцiя. 
спецвiддiл». (16+).

Новий канал
5:45,7:05 Kids` Time.
5:50 м/с «нехай буде здоровим 
король джулiан».
7:10 м/ф «елвiн i бурундуки».
9:00 Х/ф «Планета скарбiв».
10:50 Х/ф «План гри».
13:00 Х/ф «незвичайна подорож». 
(16+).
15:00 Х/ф «одного разу у вегасi». 
(16+).
17:00 Х/ф «еволюцiя».
19:00 ревiзор.
22:00 Х/ф «Щасти тобi, Чак». (16+).
0:00 Х/ф «секс-вiдео». (16+).
2:00 т/с «клiнiка». (16+).

СТБ
6:25 За живе! (16+).
7:35 Х/ф «осiннiй вальс». (16+).
9:45 Зваженi та щасливi. (12+).
13:10 Битва екстрасенсiв. (16+).
15:30 мiстичнi iсторiї з Павлом 
костiциним. (16+).
17:30,22:00 вiкна-новини.
18:00 т/с «медики». (16+).
19:55 Хата на тата. (12+).
22:45 т/с «дурна кров». (16+).

Канал «Україна»
6:30,7:10,8:10 ранок з україною.
7:00,8:00,9:00,15:00,19:00,23:00,2:1
0 сьогоднi.
9:30,3:00 Зоряний шлях.
10:30,4:40 реальна мiстика.
12:30 т/с «Черговий лiкар 2». (12+).
14:30,15:25 т/с «Жiночий лiкар 2». 
(16+).
19:45 «Говорить україна».
21:00 т/с «Громадянин нiхто», 1 i 
2 с. (16+).
23:30 Х/ф «Чорна дiра». (16+).

ТК «Київ»
7:00,19:25 «Єство звiра».
8:00,9:00,21:00,23:00,3:20 «столичнi 
телевiзiйнi новини».
8:15,2:40 «Поради лiкаря».
9:15,20:20,2:30 «ситуацiя».
9:25 «київ музика».
10:00,23:20 «телемаркет».
13:00 «день у мегаполiсi».
15:10 «дива природи».
16:10 «терор у небi».
17:00,0:20 «київ Live».
20:30 «служба порятунку».
21:25 «державна зрада: коди, 
шпигунство та змови».
22:30,3:40 «на часi».
22:55 «українська нацiональна 
лотерея».

UA:Перший
6:00,9:10 д/с «спiльноти тварин».
6:30 д/с «орегонський путiвник».
7:00,8:00,9:00,13:00,15:00,21:00,3:
00 новини.
7:05 д/с «неповторна природа».
8:10 д/с «смаки культур».
9:35 м/с «Гон».
10:00 додолики.
10:15 Хто в домi хазяїн?
10:40 телепродаж.
11:00,5:35 д/с «Гордiсть свiту».
11:50,14:20,15:10,23:40,2:00,4:00 
Погода.
12:00 д/с «смачнi iсторiї».
13:10,14:30 радiодень.
13:40,15:20 лайфхак українською.
13:55,2:05 складна розмова.
15:25 т/с «Гранд готель». (12+).
16:50 т/с «За службовим 
обов`язком». (16+).
18:00,0:15 Iнформацiйна година.
19:00 Перший на селi.
19:25 д/с «1000 днiв для планети».
20:10 д/с «Жива природа».
20:30 нашi грошi.
21:25,3:20 новини. спорт.
21:45 д/с «велике фотополювання 
дага Гарднера».
22:40 т/с «монро». (12+).
23:50,4:05 #KiноWALL з с. 
тримбачем.
1:10 розсекречена iсторiя.
2:30 до справи.
3:40 тема дня.
4:30 фольк-music.

Канал «1+1»
6:30,7:10,8:10,9:10 снiданок з 
«1+1».
7:00,8:00,9:00,19:30,5:35 «тсн».
9:30 «Чотири весiлля».
10:50 «одруження наослiп».
12:45,14:20,15:50 «мiняю жiнку».
17:00 т/с «моє чуже життя». (12+).
20:15,21:10,22:05 т/с «нашi панi у 
варшавi. новi пригоди». (12+).
23:00 драма «Iлюзiонiст». (16+).
1:10,4:10,5:00 т/с «Хазяйка».

Iнтер
6:00 м/ф.
6:15,22:40 «слiдство вели...» з л. 
каневським».
7:00 «Готуємо разом».
8:00 «орел i решка. рай i пекло».
9:00 «орел i решка. 
Перезавантаження».
10:00 «навколо с».
11:00 т/с «Що робить твоя 
дружина?» (12+).
13:00 Х/ф «вийти замiж за 
капiтана».
14:50,15:50,16:45 «речдок».
17:40 новини.
18:00,4:00,5:15 «стосується 
кожного».
20:00 «Подробицi».
20:35 т/с «схiднi солодощi». (12+).
0:25 т/с «тiльки про любов».
2:25 «Подробицi» - «Час».
3:00 «код доступу. сюжети».
3:25 «орел i решка. курортний 
сезон».
4:45 “Top Shop”.

ICTV
4:15 скарб нацiї.
4:25 еврика!
4:30 факти.
4:50 т/с «вiддiл 44». (16+).
5:35,20:20 Громадянська оборона.

6:30 ранок у великому мiстi.
8:45 факти. ранок.
9:15,19:20 надзвичайнi новини з к. 
стогнiєм.
10:10 Багач-Бiдняк.
11:10 стоп-5.
12:10,13:20 Х/ф «максимальний 
ризик». (16+).
12:45,15:45 факти. день.
14:55,16:20 Х/ф «мерлiн», 1 с.
17:15 «на трьох». (16+).
17:30,21:30 т/с «менталiст». (16+).
18:45,21:10 факти. вечiр.
22:45 т/с «винищувачi 2. останнiй 
бiй». (16+).
0:50 т/с «невиправнi». (16+).
1:45 т/с «таємницi та брехня». 
(12+).
2:35 т/с «морська полiцiя. 
спецвiддiл». (16+).

Новий канал
3:00,0:50 т/с «клiнiка». (16+).
3:10 служба розшуку дiтей.
3:15,2:30 Зона ночi.
4:00 Абзац.
5:45,6:45 Kids` Time.
5:50 м/с «нехай буде здоровим 
король джулiан».
6:50 ревiзор. магазини.
10:40 таємний агент + таємний 
агент. Пост-шоу.
17:00 Х/ф «Полтергейст». (16+).
19:00 Хто зверху? (12+).
21:00 Х/ф «кур`єр». (16+).
23:00 Зорянi яйця. (12+).

СТБ
6:30 За живе! (16+).
7:45 т/с «тато ден». (16+).
9:45 Зваженi та щасливi. (12+).
13:10 Битва екстрасенсiв. (16+).
15:25 мiстичнi iсторiї з Павлом 
костiциним. (16+).
17:30,22:00 вiкна-новини.
18:05 т/с «медики». (16+).
20:00 слiдство ведуть екстрасенси. 
22:45 т/с «дурна кров». (16+).

Канал «Україна»
6:30,7:10,8:10 ранок з україною.
7:00,8:00,9:00,15:00,19:00,23:00,3:2
0 сьогоднi.
9:30,4:10 Зоряний шлях.
10:30,4:40 реальна мiстика.
12:30 т/с «Черговий лiкар 2». (12+).
14:30,15:25 т/с «Жiночий лiкар 2». 
(16+).
19:45 «Говорить україна».
21:00 т/с «Громадянин нiхто», 3 i 
4 с. (16+).
23:30,2:00 т/с «CSI. мiсце злочину». 
(16+).
1:30 телемагазин.

ТК «Київ»
7:00,19:25 «Єство звiра».
8:00,9:00,21:00,23:00,3:20 «столичнi 
телевiзiйнi новини».
8:15,2:40 «Поради лiкаря».
9:15,20:20,2:30 «ситуацiя».
9:25 «київ музика».
10:00,23:20 «телемаркет».
13:00 «день у мегаполiсi».
15:10 «дива природи».
16:10 «терор у небi».
17:00,0:20 «київ Live».
20:30 «київськi iсторiї».
21:25 «державна зрада: коди, 
шпигунство та змови».
22:30,3:40 «на часi».
22:55 «українська нацiональна 
лотерея».

UA:Перший
6:00,9:10 д/с «спiльноти тварин».
6:30 д/с «орегонський путiвник».
7:00,8:00,9:00,13:00,15:00,21:00,3:
00 новини.
7:05 д/с «неповторна природа».
8:10,12:00 д/с «смаки культур».
9:35 м/с «Гон».
10:00 додолики.
10:15 Хто в домi хазяїн?
10:40 телепродаж.
11:00,5:35 д/с «Гордiсть свiту».
11:50,14:20,15:10,23:40,2:00,4:00 
Погода.
12:25 д/с «смачнi iсторiї».
13:10,14:30 радiодень.
13:40,15:20 лайфхак українською.
13:55 нашi грошi.
15:30 т/с «Гранд готель». (12+).
16:50 т/с «За службовим 
обов`язком». (16+).
18:00,0:15 Iнформацiйна година.
19:00 д/с «дешевий вiдпочинок».
19:25 д/с «1000 днiв для планети».
20:10 д/с «Жива природа».
20:30,2:05 складна розмова.
21:25,3:20 новини. спорт.
21:40 д/с «найекстремальнiший».
22:40 т/с «монро». (12+).
23:50,4:05 #БiблiоFUN з р. 
семкiвим.
1:10 розсекречена iсторiя.
2:30 до справи.
3:40 тема дня.
4:30 фольк-music.

Канал «1+1»
6:30,7:10,8:10,9:10 снiданок з 
«1+1».
7:00,8:00,9:00,19:30,5:35 «тсн».
9:30 «Чотири весiлля».
10:55 «одруження наослiп».
12:40,14:10,15:45 «мiняю жiнку».
16:55 т/с «моє чуже життя». (12+).
20:15,21:10,22:05 т/с «нашi панi у 
варшавi. новi пригоди». (12+).
23:00 драма «Хоробре серце».
4:15,5:05 т/с «Хазяйка».

Iнтер
6:00 м/ф.
6:15,22:40 «слiдство вели...» з л. 
каневським».
7:00 «Готуємо разом».
8:00 «орел i решка. рай i пекло».
9:00 «орел i решка. 
Перезавантаження».
10:00 «навколо с».
11:00 т/с «Що робить твоя 
дружина?» (12+).
13:00 Х/ф «Баламут».
14:50,15:50,16:45 «речдок».
17:40 новини.
18:00,19:00,4:05,5:15 «стосується 
кожного».
20:00 «Подробицi».
20:35 т/с «схiднi солодощi». (12+).
0:30 т/с «тiльки про любов».
2:25 «Подробицi» - «Час».
3:00 «код доступу. сюжети».
3:25 «орел i решка. курортний 
сезон».
4:45 “Top Shop”.

ICTV
4:05 скарб нацiї.
4:15 еврика!
4:20 служба розшуку дiтей.
4:25 студiя вашингтон.
4:30 факти.
4:50 т/с «вiддiл 44». (16+).
5:35,10:10 Громадянська оборона.

6:30 ранок у великому мiстi.
8:45 факти. ранок.
9:15,19:20 надзвичайнi новини з к. 
стогнiєм.
11:10 стоп-5.
12:10,13:25 Х/ф «мерлiн», 1 с.
12:45,15:45 факти. день.
14:45,16:20 Х/ф «мерлiн», 2 с.
17:05 «на трьох». (16+).
17:30 т/с «менталiст». (16+).
18:45,21:15 факти. вечiр.
20:20 секретний фронт.
21:35 т/с «шулер». (16+).
22:50 т/с «Життя i пригоди мишка 
япончика». (16+).
0:45 т/с «таємницi та брехня». 
(12+).
2:35 т/с «морська полiцiя. 
спецвiддiл». (16+).

Новий канал
3:00,2:35 Зона ночi.
3:50 Абзац.
5:45,7:05 Kids` Time.
5:50 м/с «нехай буде здоровим 
король джулiан».
7:10 ревiзор. магазини.
11:10 таємний агент + таємний 
агент. Пост-шоу.
17:00 Х/ф «Щасти тобi, Чак». (16+).
19:00 Хто зверху? (12+).
20:50 Х/ф «куленепробивний». 
(16+).
23:00 Зорянi яйця. (12+).
0:50 т/с «клiнiка». (16+).
2:30 служба розшуку дiтей.

СТБ
6:25 За живе! (16+).
7:40 т/с «тато ден». (16+).
9:40 Зваженi та щасливi. (12+).
13:10 Битва екстрасенсiв. (16+).
15:25 мiстичнi iсторiї з Павлом 
костiциним. (16+).
17:30,22:00 вiкна-новини.
18:05 т/с «медики». (16+).
20:00 слiдство ведуть екстрасенси. 
(16+).
22:45 т/с «дурна кров». (16+).

Канал «Україна»
6:30,7:10,8:10 ранок з україною.
7:00,8:00,9:00,15:00,19:00,23:00,3:2
0 сьогоднi.
9:30,4:10 Зоряний шлях.
10:30,4:40 реальна мiстика.
12:30 т/с «Черговий лiкар 2». (12+).
14:30,15:25 т/с «Жiночий лiкар 2». 
(16+).
19:45 «Говорить україна».
21:00 т/с «Громадянин нiхто», 5 i 
6 с. (16+).
23:30,2:00 т/с «CSI. мiсце злочину». 
(16+).
1:30 телемагазин.

ТК «Київ»
7:00,19:25 «Єство звiра».
8:00,9:00,21:00,23:00,3:20 «столичнi 
телевiзiйнi новини».
8:15,2:40 «школа права».
9:15,20:20,2:30 «ситуацiя».
9:25 «київ музика».
10:00,23:20 «телемаркет».
13:00 «день у мегаполiсi».
15:10 «дива природи».
16:10 «Бойовi сили».
17:00,0:20 «київ Live».
20:30 «якiсне життя».
21:25 «найбiльшi танковi битви».
22:30,3:40 «на часi».
22:55 «українська нацiональна 
лотерея».
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ЧАС РЕЛАКСУ
Понеділок • 30 липня вівторок • 31 липня середа • 1 серпня

30 липня–5 серпня 2018 року

Астрологiчний гороскоп на 30 липня - 5 серпня 2018 року
ОВЕН (21.03 - 20.04).
На початку тижня особливо 

важливо налагодити взаєморо
зумiння з оточуючими. У понедiлок 
вашi iдеї будуть притягувати до вас 
колег, що вiдкриє перед вами цiкавi 
перспективи. У середу ви здатнi на 
хороший робочий темп, постарай
теся зберегти його до кiнця тижня. 
У четвер не варто збирати гостей. 
У недiлю з`явиться можливiсть за
йнятися серйозною дослiдницькою 
дiяльнiстю.

ТЕЛЕЦЬ (21.04 - 21.05).
На роботi сконцентруйтеся на 

розв’язанні наявних проблем, не 
пропустiть можливостей, що вiд
криваються. Будьте готовi брати 
участь у вирiшеннi чужих проблем, 
якщо, звичайно, близькi цього за
хочуть. Настає сприятливий час 
для самовдосконалення i розкрит
тя нових здiбностей. У п`ятницю 
бажано скоротити роботу до ро
зумного мiнiмуму i не починати 
нiчого нового. Недiля  вдалий 
день для поїздок i подорожей.

БЛИЗНЮКИ (22.05 - 21.06).
Ваша активнiсть, креативнiсть i 

пiдприємливiсть обiцяють удачу в 
особистій та професiйній сферах. 
У понедiлок i середу бажано не ри
зикувати, а в iншi днi тижня саме 
ризик принесе вам успiх i бажаний 
результат. Постарайтеся спокiйно 
ставитися до змiн, що вiдбувають
ся у вашому життi. Вони будуть на 
краще. У четвер серйозно постав
теся до своїх нових iдей  це ключ 
до ваших досягнень. П`ятниця 
може стати одним з найвдаліших 
днiв тижня.

РАК (22.06 - 23.07).
Сприятливий час для втiлення в 

життя навiть найоригiнальнiших i 
фантастичних iдей, вони знайдуть 
своїх прихильникiв. Якщо хтось iз 
вашого оточення вирiшить розі
рвати з вами стосунки, поставте
ся до цього фiлософськи, просто 
вашi життєвi дороги розiйшлися. 
Постарайтеся бути пунктуальни
ми i не спiзнюватися, щоб уникну
ти непорозумiнь.

ЛЕВ (24.07 - 23.08).
Намагайтеся намiтити чiткi пла

ни на тиждень i не дуже вiд них 
вiдступати. Захистiться вiд непо
трiбних контактiв, від них лише 
розчарування. Критично подивiть
ся на свої iдеї, наскiльки вони ре
алiстичнi, i чи можливе втiлення їх 
у життя. Згадайте про своїх близь
ких, придiлiть бiльше уваги дiтям. 
Допоможiть вiдкрити їм новий, за
гадковий свiт, i ви вiдчуєте радiсть 
життя.

ДIВА (24.08 - 23.09).
На цьому тижнi обережнiсть 

вам не зашкодить, ви можете по
трапити в заплутану ситуацiю. 
У понедiлок розраховуйте на 
допомогу близьких. Ви вiдчує
те прилив сил i енергiї. Згадайте 
про свiй будинок, подбайте про 
його благоустрiй i затишок. Якщо 
вас попросять про допомогу, по
старайтеся не вiдмовляти, але не 
звалюйте на себе чужi проблеми. 
Вихiднi найкраще провести на 
природi.

ТЕРЕЗИ (24.09 - 23.10).
Давно вам не вдавалося спiймати 

хвилю удачi? Саме зараз ви будете з 
такою легкiстю долати перешкоди, 
що будькому зі спостерiгачiв цьо
го процесу гарантовано почуття 
заздростi. Постарайтеся все ж не 
лiзти в авантюри. На цьому тижнi 
зможете розв’язати рекордну кiль
кiсть проблем. Важливо не нароби
ти нових помилок, наступаючи на 
тi самі граблi.

СКОРПIОН (24.10 - 22.11).
Настав хороший момент для 

реалiзацiї нового проекту. Не сум
нiвайтеся, зробiть рiшучий крок 
уперед, i ви вiдчуєте довгоочiку
ване полегшення i впевненiсть 
у власних силах. Збiльште число 
контактiв i корисних дiлових зу
стрiчей. Ви можете знайти надiй
них союзникiв у важливiй справi, 
якщо проявите свiй дипломатич
ний талант i почуття такту й мiри. 
У вихiднi постарайтеся бiльше часу 
витратити на вiдпочинок.

СТРIЛЕЦЬ (23.11 - 21.12).
Ви немов прокинетеся вiд дов

гого сну  на цьому тижнi ваша 
дiяльнiсть стане iнтенсивнiшою. 
Не виключено, що займетеся роз
робкою нової стратегiї для пiдко
рення чергової вершини. Може 
виникнути питання про перехiд 
на нову перспективну роботу. У 
вiвторок збiльшиться ваш твор
чий потенцiал i працездатнiсть, що 
дасть змогу з легкiстю впоратися iз 
завданням будьякої складностi. У 
середу добре відверто поговорити з 
близькою людиною. У суботу може 
реалiзуватися мрiя про подорож.

КОЗЕРIГ (22.12 - 20.01).
На цьому тижнi ваш перемож

ний поступ кар`єрними щаблями 
продовжиться, а ще недавно ви 
не очікували такий обсяг робiт 
i таких повноважень. Але щоб в 
цій ситуацiї не виснажити себе, 
постарайтеся дотримуватися фiло
софських поглядiв щодо того, що 
вiдбувається. Не можна осягнути 
неосяжне.

ВОДОЛIЙ (21.01 - 19.02).
На цьому тижнi варто акумулю

вати такi якостi характеру, як роз
судливiсть i пильнiсть. I бажано 
стежити за своїми висловлюван
нями, ви ризикуєте стати балакучi
шими, а це нiкому не приносило 
користi. Нестандартний пiдхiд до 
розв’язання проблем на роботi 
матиме позитивний результат. У 
серединi тижня не варто виноси
ти догану пiдлеглим через те, що 
вони не змогли виконати якийсь iз 
пiдпунктiв вашого плану. Важливе 
завдання вихiдних полягає в охо
ронi свого приватного життя вiд 
чужих.

РИБИ (20.02 - 20.03).
Нинi вам просто необхiдно змi

нити обстановки. Так що, якщо є 
можливiсть, вiзьмiть вiдпустку i 
їдьте на море. Але у всьому знайте 
мiру. Особливо в їжi i  розвагах. 
Постарайтеся заводити новi зна
йомства, ви зараз вiдкритi i пози
тивнi. I це приваблює людей. Також 
вас може чекати сюрприз  доле
носна зустрiч. Питання тiльки  зi 
знаком плюс чи мiнус?
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Продовження. 
Початок на стор. 1

KV: Що далі по процедурі?
Анатолій Федорук: Наразі процес три

ває, оскільки Бучанською міськрадою має 
бути розроблений календарний план за
ходів, сільські ради мають його схвалити 
і після цього обласна адміністрація має 
видати висновок щодо відповідності всім 
нормам закону. Тоді Бучанська об’єднана 
громада офіційно буде створена.

KV: Виборів не буде?
Анатолій Федорук:  Законодавець пе

редбачив, що до чергових виборів 2020 
року у приєднаних громадах на терито
рії України перші вибори не проводять
ся. Технічно приєднані ради складають 
повноваження, але ми розуміємо  щоб 
забезпечити якісне функціонування і вза
ємодію між населеними пунктами в складі 
громади, позицію своєї території має реа
лізовувати безпосередньо її представник. 
Тому будуть створені представницькі ор
гани територіальної громади як дорадчий 
орган при Бучанській міській раді.

Сільський чи селищний голова стає ста
ростою і буде представляти інтереси свого 
населеного пункту. Але щоб він не нав’я
зував свою суб’єктивну думку, буде також 
створена така інституція як рада громад. 
Депутати сільських і селищних рад будуть 
там представниками до 2020 року.

KV: Технічно, після того як відбулось 
приєднання, місто Буча змінює свої межі 
і йде на затвердження в Верховну Раду?

Анатолій Федорук:  Ні, якраз особли
вість закону про добровільне приєднання 
 межі населених пунктів будуть збережені 
такими, якими вони є. З боку противників 
цієї реформи є спекуляції, що, наприклад, 
ви приєднаєтесь до Бучі і завтра станете 
жителями цього міста. Хочу заперечити 
 місце реєстрації жителів не змінюється, 
статус населеного пункту зберігається.

KV: Представницькі функції населе-
ного пункту в Бучанській міськраді буде 
виконувати одна людина?

Анатолій Федорук:  Згідно до чинного 
законодавства розподіл округів буде від
буватись по кількості виборців. При цьо
му система виборів є такою, що із населе
ного пункту може бути і два, і три, і десять 
депутатів. Це буде вирішуватись із консо
лідованої позиції, яка буде в тому чи іншо
му населеному пункті під час виборів.

KV:  Прийняттю рішення про об’єд-
нання передувала низка обговорень, а 
часом і скандалів. В чому причина і чому 
деякі сільські голови виступають проти 
Вас?

Анатолій Федорук:  На превеликий 
жаль мушу констатувати, що дехто, на
віть маючи пряме чи дотичне відношення 
до місцевого самоврядування, не розуміє 
його ні на йоту. А тим більше не розуміє 
суть реформи, яка проводиться. Маючи 
альтернативну думку, вони не показують 
переваги своєї громади, вся їх риторика 
звелась до одного   Буча погана.

KV: Їх риторика дуже проста - Федорук 
всіх купив.

Анатолій Федорук:  Звичайно, купив. 
Купив 20ти річною роботою на посаді 
сільського, селищного, а потім міського 
голови. І кожен житель, який проїжджає 
через Бучу з Києва у свій населений пункт, 
бачить своїми очима, як селище місько
го типу перетворилось в місто обласного 
значення. І це дійсно найкращий підкуп.

KV: Ви не виступаєте проти створення 
Немішаєвської чи Микулицької громади?

Анатолій Федорук:  Бучанська грома
да максимально зацікавлена, щоб поруч 
з нею були економічно активні, здатні і 
спроможні до розвитку об’єднані грома
ди.  Що буде по факту у недалекій перспек
тиві – побачимо у недалекій перспективі.

KV: Згідно законодавству бюджет кон-

солідує Бучанська міська рада?
Анатолій Федорук: Саме так. Державою 

делеговані субвенції на освіту, медицину, 
соціальний захист.

KV: Чи були такі закиди, щодо ново-
приєднаних територій Ви будете стави-
тись як до падчерок, а розвивати Бучу, 
де найбільше виборців?

Анатолій Федорук: Такий закид може 
бути присутній в будьякій створеній 
громаді, тому, що є центральна садиба, 
яка виконує адміністративну функцію, і є 
інші населені пункти. Щоб цього не було, 
є певні запобіжники. Беремо просту си
стему виборів  міського голову обирають 
жителі всіх населених пунктів. І голова 
центральної садиби зацікавлений, щоб за 
нього проголосували виборці, як міста, 
так і віддаленого села. А щоб це відбулося, 
потрібно показувати результат.

Крім того, бюджетний кодекс і відповід
но програми, які діють на рівні держави, 
області і муніципальні програми в рамках 
спільного бюджету також передбачають 
рівну пропорцію видатків, які потрібно 
робити на сільській території.

KV: Коли інвестор хоче прийти, на-
приклад, в Блиставицю, до кого він має 
звертатись?

Анатолій Федорук: Він подає заявку, 
що має на меті реалізувати якийсь біз
неспроект. Після цього представниць
кий орган центральної садиби разом із 
структурами спрямовує цей документ до 
розгляду в Блиставицьку територіальну 
громаду.

На підставі містобудівної документації 
приймається  рішення. Тоді будуть перші 
кроки, пов'язані з реалізацією проекту.

KV: А з ким тоді “поручкатись”?
Анатолій Федорук: Це в область.
KV: Хто проводить земельний аукціон 

на право оренди?
Анатолій Федорук: Відповідно компе

тентна наділена повноваженнями служба. 
Готує і подає документи староста, на під
ставі громадських обговорень в селі. Рада 
громади приймає рішення, староста його 
додає до документів і подає на розгляд 
Бучанської міської ради.

Такий механізм унеможливлює будьякі 
спекуляції на тему  центральна садиба 
щось прийняла, а ми не в курсі.

KV: Право на користування надрами 
все ще надає обласна рада?

Анатолій Федорук: На жаль, на сьо
годні так. Але після завершення проце
су об'єднання громад по всій Україні ця 
функція, як і транспорте забезпечення, 
буде передана на місцевий базовий рівень.

До речі, згідно з бюджетним законом  
обласний бюджет також вважається міс
цевим. І іноді Верховній Раді чи уряду 
дуже зручно сказати  ми ж передали вам 
фінансовий ресурс на місцевий бюджет. А 
потім виявляється, що передали в область. 
Тоді всі їдуть в область і вишиковуються в 
чергу. Після 2020 року цього не буде.

KV:  Давайте поговоримо про генплан. 
Наприклад, приходить до Вас староста і 
каже - ось я хочу тут внести зміни для бу-
дівництва кварталу багатоповерхівок...

Анатолій Федорук: Можливо, це гар
на ідея для ініціативи на думку старости. 
Але цю пропозицію ми маємо винести 
на розгляд їх ради громад, щоб вивчити 

дане питання і зрозуміти, чи є підстави 
для внесення змін в генплан. Наприклад, 
пройшло 5 років. Тоді центральна садиба 
замовляє в проектній організації новий 
містобудівний документ для того села і за
пускається процес відповідно процедури.

KV: Хто затвержує ці зміни?
Анатолій Федорук: Територіальна гро

мада села, селища на своїх слуханнях, рада 
громади, Бучанська міська рада, але це 
буде юридично формальне рішення, адже 
тому передуватимуть обговорення в селі, 
презентація нового генплану.

KV: Хто унормовує існуючі докумен-
ти? Наприклад, встановлення пайового 
внеску для забудовників. Він може бути 
в селі один, в місті - інший?

Анатолій Федорук: Ми вже говорили, 
що статус населеного пункту не зміню
ється. І зараз відбуваються такі спекуля
ції  подивіться, яка нормативногрошова 
оцінка в Бучі, і яка  в селі.

На минулому тижні ми аналізували це 
питання і виявилось, що в селі Бабинці 

всього одна нормативногрошова оцінка. 
В Бучі зроблено 74 зонінгів щодо норма
тивногрошової оцінки. Ви ж не будете за
перечувати, що в центрі вартість одна, на 
околиці  інша. Але района влада робила 
для кожного села одну оцінку. Тому зараз 
наша мета  в кожному населеному пункті 
забезпечити диференційований підхід до 
нормативногрошової оцінки і зонінгу.

Таким чином відсоток пайової уча
сті може бути різним. Я вважаю досить 
правильним рішення, яке прийняла 
Бучанська міська рада  4 і 10%. І ми цього 
рішення дотримуємось. Але зараз розу
міємо, що коли мова йде про нежитлове 
приміщення, 10% забагато, адже будівель
ники починають будувати житлові під 4%, 
а потім міняти їх призначення.

KV: Зараз багато точиться розмов про 
скасування пайової участі. Вже є при-
хильники підходу, коли замість грошей 
забудовник зводить якийсь інфраструк-
турного об'єкт на замовлення громади.

Анатолій Федорук: Будьякі розмови 
щодо скасування пайової участі чи різних 
замінників цього виду місцевого податку  
це лобістські речі.

Коли у Верховній Раді прийняли новий 
закон про врегулювання містобудівної 
діяльності і з'явилася так звана пайова 
участь, мотивація його була “прекрасна” 
 з метою здешевлення житла, підтримки 
будівельної галузі, наповнення місцевих 
бюджетів. Урізали місцеве самоврядуван
ня, де ми мали до 12% службового житла 
для соцкатегорій, встановили іншу норму 
 4% пайових внесків.

І сьогодні будівельна галузь, розумі
ючи, що можна через лобізм і рішення 

Верховної Ради чи постанови Кабінету 
Міністрів не платити ці 4% місцевому 
самоврядуванню, намагаються штовхати 
ініціативу.

Для такого невеличкого міста як Буча, 
пайова участь  близько 5060 млн гривень 
на рік. А це досить великі кошти.

KV: Деякі міста позбавляють забудов-
ників пайової участі за видатні заслуги 
перед будівельною галуззю.

Анатолій Федорук: З метою логічної, 
послідовної політики в містобудівній га
лузі, реалізації об'єктів соціальноеко
номічного розвитку ми прийняли чіткі 
параметри  4% для житлових і 10% для 
нежитлових забудов.

Ми не надаємо жодних переваг тій чи 
іншій організації, яка здійснює будівельну 
діяльність на нашій території.

KV: Представники вашої родини ма-
ють відношення до будівельного бізнесу?

Анатолій Федорук: Ні, не ма
ють. У 2013 році дружина вийшла із 
“Будрегіонінвесту”.

АктуАльне інтерв’ю

Анатолій Федорук: 

«ДехтО, НАВІтЬ мАюЧИ пряме ВІДНОшеННя 
ДО мІСцеВОгО САмОВряДУВАННя, 
Не рОзУмІє йОгО НІ НА йОтУ»
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7АктуАльне інтерв’ю
KV: Скільки компаній займається бу-

дівництвом у місті?
Анатолій Федорук: Близько 20 різних 

компаній відповідно до договорів про па
йову участь здійснюють будівельну діяль
ність в нашому місті. Від виробництва і 
сфери послуг до будівництва житла.

KV: В Бучі були конфлікти із забудов-
никами-аферистами?

Анатолій Федорук: Не можу сказати, 
що такої проблематики немає, періодично 
проблеми з'являються. Наприклад, по ЖК 
“Форесттаун” є просрочка з введення в 
експлуатацію, що викликає занепокоєння.

KV: Яка в місті ситуація із мережами? 
Є багато чуток, що замість каналізації 
ставлять септики, що каналізація не ви-
тримує...

Анатолій Федорук: Так склалось істо
рично, що Буча має систему інженерних 
мереж, а саме каналізацію, яка спрямова
на на Бортничі у Києві. Хоча ми і передба
чили містобудівною документацією аль
тернативу  території під локальні очисні 
споруди, але прорахунки показали, що це 
затратно і буде досить дорого в тарифній 
політиці. Тому допоки місто Київ має зиск 
з прийому наших стоків, ми будемо кори
стуватись цією інфраструктурою.

Коли відбувається певне пожвавлення в 
економічній площині, державні чи кому
нальні монополії починають робити з того 
якийсь дефіцит  “Київобленерго” робить 
дефіцит, каже напруги не вистачає. Так 
само робив і “Ірпіньводоканал”, казав, що 
води немає. Ми проводили дослідження і 
нам підтвердили, що запасів достатньо.

Вже протягом 20 років я чую, що каналі
зація не витримає. Розрахунки показують, 
що об'єми водопостачання і водовідведен
ня задовольняють сьогоднішні потреби і 
на перспективу також.

Містобудівні умови і обмеження, а та
кож комплексне житлове будівництво, яке 
ведеться в Бучі, дає можливість уникнути 
таких ганебних речей, як багатоквартирні 
будинки із септиками і вигрібними ямами. 
Більше того, навіть приватний сектор ми 
намагаємось залучити до централізованої 
системи каналізування, бо без цього якості 
питної води досягти неможливо. І по тим 
населеним пунктам, які йдуть в приєднан
ня, ми почали робити технікоекономічні 
розрахунки щодо системи водозабезпечен
ня і водовідведення. Нажаль, за поверхне
вими висновками, жодне село не має якіс
ного централізованого водозабезпечення.

KV: Чому немає “Бучаводоканалу”?
Анатолій Федорук: Створювати 

“Бучаводоканал” не було економічної до
цільності. А зараз, в рамках об'єднаної 
громади, є відповідні рішення і підприєм
ство вже зареєстровано. Зараз отримуємо 
ліцензію на водозабезпечення.

KV: Що з цього приводу вам кажуть в 
Ірпінській міськраді?

Анатолій Федорук: Вихід із підпоряд
кування Ірпінської міськради відбувався 
тяжких 5 років. Потім почався шлюбороз
водний процес з комунальної власності.

На жаль, в Ірпені присутнє імперське 
відчуття того, що хтось в них щось заби
рає.  Ніщо так не протвережує чиновни
ків, особливо коли вони хочуть чимось 
маніпулювати, як чітке дотримання букви 
і норми закону.

KV: Які невирішені питання чи кон-
флікти з Ірпенем залишись?

Анатолій Федорук: Конфліктів немає, 
звичайні робочі відносини. Так історич
но склалось, що Ворзель, Буча, Ірпінь, 
Гостомель і Коцюбинське користується 
однією медичною інфраструктурою і вже 
у нас відпрацьовані питання з прийняття 
рішень, передачі делегованих повнова
жень і функцій.

KV: Коли востаннє говорили із 
Володимиром Карплюком?

Анатолій Федорук: Давно, десь місяць 
тому.

KV: Про що говорили?
Анатолій Федорук: Обговорювали пи

тання, пов'язані із об'єднанням. Місто 
Ірпінь теж має мати перспективу роз

витку і ступінь відповідальності за насе
лені пункти. А ще – про вступ України в 
НАТО.

KV: Наскільки правильна теза про те, 
що Володимир - Ваш вихованець, учень, 
ставленик?

Анатолій Федорук: Якщо в процесі 
життя я мав дотичність до зростання тієї 
чи іншої людини і вона так вважає, я можу 
тільки цим пишатися.

KV: А як Ви вважаєте?
Анатолій Федорук: Я вважаю, що ко

жен самостійно живе свій шлях від народ
ження і до останнього дня.

KV: Опоненти звинувачують Вас у 
провладному ухилі. Як Вам вдається 
завжди дружити з владою?

Анатолій Федорук: За 21 рік роботи до
водилось співпрацювати із багатьма пред
ставницькими органами на обласному та 
державному  рівні, посадовими особами. 
Приємно констатувати що вони завжди 
були зацікавлені знаходити точки дотику 
та компромісні рішення для розвитку тоді 
ще селища, а зараз міста обласного зна
чення Буча.

Із досвідом починаєш розуміти, що 
коли твої плани та задуми базуються на 
нормах закону, жодні суб'єктивні думки 
того чи іншого чиновника не дозволять їм 
перешкодити.

KV: За 20 років вам напевно часто 
телефонували із області з  державних 
установ із різними проханнями. Про що 
просять?

Анатолій Федорук: Той, хто телефонує, 
прекрасно знає, до кого він телефонує, 
чого очікувати і на що розраховувати.

KV: Наприклад, телефонує із області 
людина, яку Ви добре знаєте і каже - до 
Вас прийде хлопчик, дуже хоче будувати 
в Бучі.

Анатолій Федорук: Нехай собі будує на 
здоров’я, але відповідно до законодавства.  
За 20 років ніхто не наважувався робити 
таких дзвінків.

KV: Ситуація із обшуками здається 
Вас не на жарт налякала. Як з'явилася 
ідея про акцію “Я - бучанець”? Це була 
Ваша захисна ініціатива?

Анатолій Федорук: Ця була ініціатива 
громадян, які бачили несправедливість, 
що дозволили собі певні посадові особи 
загальнодержавного рівня, запустивши 
всю репресивну державну машину і ін
формаційний супровід, який був спря
мований на пониження мого рейтингу як 
посадової особи.

Пишаюсь, що громадяни мого міста на
стільки свідомі, що здатні захистити свій 
вибір і розібратися в різних закидах, які 
відбувались і відбуваються до сьогодні.

На рахунок того, чи залякали  скажу, 
що людина, яку залякали, швиденько 
кудись біжить. Як тоді, так і зараз можу 
стверджувати, що моя діяльність і мої рі
шення є законними.

KV: Ви здогадуєтесь, чому стали мі-
шенню такої потужної атаки?

Анатолій Федорук: Я не тільки здогаду
юсь. Навіть знаю хто замовник.

KV: І хто ж?
Анатолій Федорук: Організована зло

чинна група, яка використовує державну 
владу. Досить скоро і вам, і читачам, все 
відкриється.

KV: Знову з'явилися чутки про 
Ваш майбутній переможний похід до 
Верховної Ради. Це правда?

Анатолій Федорук: Це безпідставні за
яви і я розумію чому їх вкидають в інфор
маційне поле. Я маю зобов'язання перед 
громадами сіл і селищ, які приєднались 
до міста і планую ще кілька каденцій по
працювати на громаду. Звісно, якщо гро
мада висловить довіру на виборах. А у 
Верховній Раді мають працювати політи
ки, які підготовлені до цієї справи.

Той рівень довіри, який я маю у своєму 
місті та навколишніх населених пунктах, 
багато кому не подобається. До Верховної 
Ради не планував і не планую. Якщо буде 
довіра громадян, буду служити їм ще одну, 
а може й дві каденції.

KV: Ви вже почали виховувати собі 
“наступника”?

Анатолій Федорук: Бучанська громада є 
настільки політично активною та зрілою, 
що в разі необхідності сама собі народить 
і обере ту якість, яка буде їй слугувати.

Журналістами суспільству нав’язується 
думка, що кожний посадовець має “на
ступника”. Я вважаю, що в цьому немає 
ніякої потреби, тим більше виходячи із 
активної життєвої позиції поки на пенсію 
не збираюсь.

KV: Голові Ворзельської селищної 
ради, вашій рідній сестрі, даєте поради?

Анатолій Федорук: Ми співпрацює
мо між громадами, ми ж сусіди в рамках 
об'єднаної громади і в рамках реалізації 
соціальноекономічного розвитку селища 
Ворзель. Той досвід, який прошли і пред
ставницькі органи, і виконавчі структу
ри міста Бучі стали при нагоді Ворзелю в 
прагненні отримати статус курорту.

KV: Ворзель є в шорт-листі приєднан-
ня до великої Бучі?

Анатолій Федорук: Ворзель є в пер
спективному плані, навіть є рішення об
ласної ради на підставі подання КОДА. 
Є прагнення громадян приєднуватись до 
міста обласного значення і цей шлях ми 
маємо пройти разом.

KV: Буча через 10 років - це?
Анатолій Федорук: Це успішне пе

редмістя столиці, комфортне для життя. 
Після завершення приєднання разом із 
населеними пунктами ми матимемо 6070 
тис. жителів.

KV: Зі столицею ведуться переговори?
Анатолій Федорук: Ні. Представники 

передмістя, будучи членами правління 
Асоціації регіонального відділення ініці
ювали зустріч, де ми в стінах Верховної 
Ради за участі голови МДО “Київщина” 
Ярослава Москаленка обмінялись думка
ми.

Співпрацювати потрібно, напрацьову
вати точки дотику для реалізації тих чи 
інших інфраструктурних об'єктів. Але всі 
прийшли до висновку, що в тій редакції 
закон про агломерацію є некоректним і 
юридично таким, що обмежує місцеве са
моврядування населених пунктів.

KV: Криза між гілками обласної влади 
якимось чином заважає розвиватись мі-
сту Буча?

Анатолій Федорук: Звичайно політична 
боротьба, яка йде на регіональному рівні, 
особливо в той спосіб, який ми бачимо, 
точно не приносить користі місцевому са
моврядуванню. Велика кількість питань, 
пов'язаних із господарською  діяльністю 
в селах, селищах і містах залежить від об
ласного представницького органу держав
ної влади.

Вікторія БІЛОуС 
«KV»

АМу ЗБирАє ПроБлеМні 
ПиТАння для оБГоВорення 
нА дні діАлоГу
У другій половині вересня  цьо-
го року у Тернополі заплановано 
проведення традиційного заходу 
АМУ - Дня Діалогу представників 
місцевих рад-членів АМУ з пред-
ставниками Кабінету Міністрів 
України.

Зокрема, обговорюватимуться такі 
питання:
•	 реформа місцевого самоврядуван

ня;
•	 бюджетне забезпечення територі

альних громад;
•	 житловокомунальне господар

ство;
•	 земельні відносини та містобуду

вання;
•	 секторальні реформи (освіта, охо

рона здоров’я, соціальний захист).
АМУ просить голів громад надати 

перелік найактуальніших проблем у 
зазначених сферах, які потребують 
вирішення на рівні Уряду України або 
міністерств.

Заповнену форму в електронному 
вигляді потрібно надіслати на адре
су  mozgova@auc.org.ua  до 23 серпня 
2018 року.

Для забезпечення максимальної 
ефективності Дня Діалогу АМУ на
править узагальнений перелік пи
тань профільним міністерствам для 
попереднього опрацювання.

АсоціАція МісТ 
укрАїни ПідТриМує 
ЗАконоПроекТ 
Про ЗАсАди 
АдМінісТрАТиВно-
ТериТоріАльноГо усТроЮ
Асоціація міст України надіслала 
лист парламентському Комітету з 
питань державного будівництва, 
регіональної політики та місце-
вого самоврядування, в якому 
висловила підтримку прийняття 
законопроекту «Про засади ад-
міністративно-територіального 
устрою України» (№ 8051).  

АМУ вважає, що прийняття цього 
законопроекту є необхідним для при
скорення реалізації та упорядкуван
ня заходів децентралізаційної рефор
ми на її завершальному етапі.

Проект закону спрямований на за
конодавче визначення основних за
сад адміністративнотериторіального 
устрою України, порядку утворення, 
ліквідації, встановлення і зміни меж 
адміністративнотериторіальних 
одиниць. Проект враховує завдання 
та досвід децентралізаційної рефор
ми щодо формування спроможних 
адміністративнотериторіальних 
одиниць – громад. 

На думку Асоціації, деякі поло
ження законопроекту потребують 
удосконалення, зокрема, доцільно 
віднести повноваження щодо вста
новлення меж громад до повнова
жень Верховної Ради АРК та облас
них рад.

Також АМУ пропонує вирішувати 
постановами Верховної Ради України 
такі питання адміністративнотери
торіального устрою: визначення пе
реліку населених пунктів, що входять 
до складу відповідних громад, їх назв, 
адміністративних центрів; визначен
ня переліку громад, що входять до 
кожного із районів, а також їх назв 
та адміністративних центрів; пере
несення адміністративного центру 
громади чи району; ліквідації адмі
ністративнотериторіальної одиниці.

Асоціація міст України вважає 
за доцільне врахувати  зауважен
ня та пропозиції при підготовці 
Законопроекту до другого читання.
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Четвер • 2 серпня

субота • 4 серпня

UA:Перший
6:00,9:10 д/с «спiльноти тварин».
6:30 д/с «орегонський путiвник».
7:00,8:00,9:00,13:00,15:00,21:00,3:0
0 новини.
7:05 д/с «неповторна природа».
8:10 д/с «смаки культур».
9:35 м/с «Гон».
10:00 додолики.
10:15 Хто в домi хазяїн?
10:40 телепродаж.
11:00,5:35 д/с «Гордiсть свiту».
11:25 д/с «незвичайнi культури».
12:00 енеїда.
12:25 д/с «смачнi iсторiї».
13:10,14:30 радiодень.
13:40 лайфхак українською.
13:55,2:30 до справи.
14:20,15:10,23:40,2:00,4:00 Погода.
15:25 т/с «Гранд готель». (12+).
16:50 т/с «дiрк джентлi». (12+).
18:00,0:15 Iнформацiйна година.
19:00 #вукраїнi.
19:25 д/с «1000 днiв для планети».
20:10 д/с «Жива природа».
20:30 схеми. корупцiя в деталях.
21:25,3:20 новини. спорт.
21:40 д/с «найекстремальнiший».
22:40 т/с «монро». (12+).
23:50,4:05 #Neoсцена з олегом 
вергелiсом.

Канал «1+1»
6:30,7:10,8:10,9:10 снiданок з «1+1».
7:00,8:00,9:00,19:30,5:35 «тсн».
9:30 «Чотири весiлля».
11:05 «одруження наослiп».
13:00,14:30,15:55 «мiняю жiнку».
17:00 т/с «моє чуже життя». (12+).
20:15,21:10,22:05 т/с «нашi панi у 
варшавi. новi пригоди». (12+).
23:00 комедiя «отримайте багаж». 

Iнтер
6:00,5:20 м/ф.
6:15,22:40 «слiдство вели...» з л. 

каневським».
7:00 «Готуємо разом».
8:00 «орел i решка. рай i пекло».
9:00 «орел i решка. 
Перезавантаження».
10:00 «навколо с».
11:00 т/с «Що робить твоя 
дружина?» (12+).
13:00 Х/ф «самотня жiнка бажає 
познайомитися».
14:50,15:50,16:45 «речдок».
17:40 новини.
18:00,3:25 «стосується кожного».
20:00 «Подробицi».
20:35 т/с «схiднi солодощi». (12+).

ICTV
4:30 факти.
4:50 т/с «вiддiл 44». (16+).
5:35 Громадянська оборона.
6:30 ранок у великому мiстi.
8:45 факти. ранок.
9:15,19:20 надзвичайнi новини з к. 
стогнiєм.
10:10 секретний фронт.
11:15 стоп-5.
12:15,13:25 Х/ф «мерлiн», 2 с.
12:45,15:45 факти. день.
14:50,16:20 Х/ф «Подорож до 
центру Землi», 1 с.
17:15 «на трьох». (16+).
17:30 т/с «менталiст». (16+).
18:45,21:10 факти. вечiр.
20:20 Iнсайдер.
21:30 т/с «шулер». (16+).
22:50 т/с «Життя i пригоди мишка 
япончика». (16+).

Новий канал
4:55,6:15 Kids` Time.
5:00 м/с «нехай буде здоровим 
король джулiан».
6:20 ревiзор. магазини.
10:20 таємний агент + таємний 
агент. Пост-шоу.
17:00 Х/ф «куленепробивний». 
19:00 Хто зверху? (12+).

21:10 Х/ф «крутi заходи». (16+).
23:00 Зорянi яйця. (12+).

СТБ
6:40 За живе! (16+).
7:55 т/с «тато ден». (16+).
9:55 Зваженi та щасливi. (12+).
13:10 Битва екстрасенсiв. (16+).
15:25 мiстичнi iсторiї з Павлом 
костiциним. (16+).
17:30,22:00 вiкна-новини.
18:05 т/с «медики». (16+).
20:00 я соромлюсь свого тiла. (16+).
22:45 т/с «дурна кров». (16+).
0:55 я соромлюсь свого тiла. (18+).

Канал «Україна»
6:30,7:10,8:10 ранок з україною.
7:00,8:00,9:00,15:00,19:00,23:00,2:1
5 сьогоднi.
9:30,3:00 Зоряний шлях.
10:30,4:40 реальна мiстика.
12:30 т/с «Черговий лiкар 2». (12+).
14:30,15:25 т/с «Жiночий лiкар 2». 
19:45 «Говорить україна».
21:00 т/с «Громадянин нiхто», 7 i 8 
23:20 контролер.
0:00 т/с «CSI: кiберпростiр». (16+).
1:45 телемагазин.

ТК «Київ»
7:00,19:25 «Єство звiра».
8:00,9:00,21:00,23:00,3:20 «столичнi 
телевiзiйнi новини».
8:15,2:40 «Поради лiкаря».
9:15,20:20,2:30 «ситуацiя».
9:25 «київ музика».
10:00,23:20 «телемаркет».
13:00 «день у мегаполiсi».
15:10 «дива природи».
16:10 «Бойовi сили».
17:00,0:20 «київ Live».
20:30 «Прогулянки мiстом».
21:25 «найбiльшi танковi битви».
22:30,3:40 «на часi».
22:55 «українська нацiональна 
лотерея».

UA:Перший
6:00,9:10 д/с «спiльноти тварин».
6:30 д/с «орегонський путiвник».
7:00,8:00,9:00,13:00,15:00,21:00,3:
00 новини.
7:05 д/с «неповторна природа».
8:10,15:25 д/с «смаки культур».
9:35 м/с «Гон».
10:00 додолики.
10:15 Хто в домi хазяїн?
10:40 телепродаж.
11:00 д/с «незвичайнi культури».
12:00 енеїда.
12:25 д/с «смачнi iсторiї».
13:10,14:30 радiодень.
13:40,15:20 лайфхак українською.
13:55 схеми. корупцiя в деталях.
14:20,15:10,23:45,2:00,4:00 Погода.
16:50,4:30 фольк-music.
18:00,0:15 Iнформацiйна година.
18:50 VoxCheck.
19:00 Букоголiки.
19:25 д/с «1000 днiв для планети».
20:10 д/с «Жива природа».
20:30 Перша шпальта.
21:25,3:20 новини. спорт.
21:40 сильна доля.
22:40 «шлях додому».
23:15 «українська рапсодiя».
23:50,4:05 як дивитися кiно.

Канал «1+1»
6:30,7:10,8:10,9:10 снiданок з 
«1+1».
7:00,8:00,9:00,19:30 «тсн».
9:30 «Чотири весiлля».
11:00 «одруження наослiп».
12:55,14:25,15:55 «мiняю жiнку».
17:00 т/с «моє чуже життя». (12+).
20:15,23:05 «лiга смiху».

Iнтер
6:00 м/ф.
6:15,22:30 «слiдство вели...» з л. 
каневським».
7:00 «Готуємо разом».

8:00 «орел i решка. рай i пекло».
9:00 «орел i решка. 
Перезавантаження».
10:00 «навколо с».
11:00 т/с «Що робить твоя 
дружина?» (12+).
13:00 Х/ф «справи серцевi».
14:50,15:50,16:45,2:00 «речдок».
17:40 новини.
18:00 «стосується кожного».
20:00 «Подробицi».
20:40 «Iрина Бiлик i група «тIк». 
кращi українськi хiти».
0:20 Х/ф «всього один поворот».

ICTV
4:20 служба розшуку дiтей.
4:25 студiя вашингтон.
4:30,2:55 факти.
4:50 т/с «вiддiл 44». (16+).
5:35 Громадянська оборона.
6:30 ранок у великому мiстi.
8:45 факти. ранок.
9:15,19:20 надзвичайнi новини з к. 
стогнiєм.
10:10 Iнсайдер.
11:10 стоп-5.
12:10,13:20 Х/ф «Подорож до 
центру Землi», 1 с.
12:45,15:45 факти. день.
14:50,16:20 Х/ф «Подорож до 
центру Землi», 2 с.
17:15,21:30 «на трьох». (16+).
17:30 т/с «шулер». (16+).
18:45,21:10 факти. вечiр.
20:20 Антизомбi.

Новий канал
5:55,7:05 Kids` Time.
6:00 м/с «нехай буде здоровим 
король джулiан».
7:10,19:00 Хто зверху? (12+).
17:10 Х/ф «крутi заходи». (16+).
21:00 Х/ф «Хто я». (16+).
23:20 Зорянi яйця. (12+).
1:10 т/с «клiнiка». (16+).

СТБ
6:05 т/с «тато ден». (16+).
8:05 Х/ф «мама мимоволi». (16+).
10:45 Х/ф «Закоханi жiнки». (16+).
17:30,22:00 вiкна-новини.
18:05 т/с «медики». (16+).
20:00 Х/ф «операцiя «И» та iншi 
пригоди шурика».
22:45 Х/ф «мама напрокат».

Канал «Україна»
6:30,7:10,8:10 ранок з україною.
7:00,8:00,9:00,15:00,19:00,23:00,2:1
5 сьогоднi.
9:30,4:40 Зоряний шлях.
10:50 т/с «коли на пiвдень 
вiдлетять журавлi».
14:30 т/с «все повернеться», 1 i 2
15:25 т/с «все повернеться». (12+).
19:45 «Говорить україна».
21:00 т/с «Громадянин нiхто», 9 i 10
23:20 По слiдах.
0:00 т/с «CSI: кiберпростiр». (16+).
1:45 телемагазин.
3:00 реальна мiстика.

ТК «Київ»
7:00 «Єство звiра».
8:00,9:00,21:00,23:00,3:20 
«столичнi телевiзiйнi новини».
8:15,2:40 «школа права».
9:15,20:20,2:30 «ситуацiя».
9:25 «київ музика».
10:00,23:20 «телемаркет».
13:00 «день у мегаполiсi».
15:10 «дива природи».
16:10 «Бойовi сили».
17:00,0:20 «київ Live».
19:25 «Африка: небезпечна 
реальнiсть».
20:30 «мiсто добра».
21:25,4:05 «найбiльшi танковi 
битви».
22:30,3:40 «на часi».
22:55 «українська нацiональна 
лотерея».

UA:Перший
6:00 Хто в домi хазяїн?
6:30,22:25 д/с «спiльноти тварин».
6:50,9:30,23:20,2:00 Погода.
7:00,8:00,9:00,21:00,23:30,1:10,3:0
0 новини.
7:10,13:40,0:45 д/с «Гордiсть свiту».
7:30 д/с «дешевий вiдпочинок».
8:05 енеїда.
9:05 д/с «смачнi iсторiї».
9:35 м/с «Гон».
9:50 додолики.
10:05 сильна доля.
11:00 д/с «Пригоди остiна 
стiвенса».
11:55 Х/ф «дивна подорож мерi 
Браянт», 2 с. (16+).
14:05 телепродаж.
14:25 д/с «фестивалi планети».
15:20 д/с «Зустрiч лувру та 
Забороненого мiста».
16:15 д/с «неповторна природа».
17:10 т/с «Гранд готель».
19:55 д/с «дивовижнi мiста свiту».
21:25 концертна програма Арсена 
мiрзояна.

23:50 д/с «незвiданi шляхи».

Канал «1+1»
6:00,19:30 «тсн».
6:40 «Грошi».
8:00 «снiданок. вихiдний».
10:05 «Життя без обману».
11:20,23:10 «свiтське життя. 
дайджест».
12:00 мелодрама «Папарацi». (12+).
16:10,21:15 «вечiрнiй квартал».
18:30,4:50 «розсмiши комiка».
20:15 «українськi сенсацiї».

Iнтер
6:25 «україна вражає».
7:00 «Чекай на мене. україна».
8:40 Х/ф «страх висоти».
10:20 Х/ф «Бiлоруський вокзал».
12:30 Х/ф «Приходьте завтра».
14:30 Х/ф «стережися автомобiля».
16:15,20:30 т/с «Що робить твоя 
дружина?» (12+).
20:00 «Подробицi».
23:10 Х/ф «Продається кiшка». (16+).
1:15 Х/ф «страх висоти». (16+).
2:55 «Анатолiй Папанов. вiд комедiї 

до трагедiї».
3:45 Подробицi.ICTV
5:10 факти.
5:30 стоп-5.
7:30 я зняв!
9:25 дизель-шоу. (12+).
10:45 особливостi нацiональної 
роботи.
11:45 вижити разом з Голтiсом.
12:45 факти. день.
13:00 «на трьох». (16+).
17:00 Х/ф «Iнкасатор». (16+).
18:45 факти. вечiр.
19:20 надзвичайнi новини. Пiдсумки 
з к. стогнiєм.
20:05 Х/ф «Падiння лондону». (16+).
22:00 Х/ф «Падiння олiмпу». (16+).
0:25 Х/ф «нiкiта». (16+).
2:25 т/с «морська полiцiя. 
спецвiддiл». (16+).
4:30 Провокатор.

Новий канал
3:00 служба розшуку дiтей.
3:05,2:40 Зона ночi.
5:55,7:25 Kids` Time.

6:00 м/с «лунтiк i його друзi».
7:30 дешево i сердито.
8:50 Хто зверху? (12+).
19:00 Х/ф «однокласники». 
(16+).
21:00 Х/ф «однокласники 2». 
(16+).
23:00 Х/ф «крутий хлопець». (16+).
0:50 Х/ф «кур`єр».

СТБ
6:05 вусолапоХвiст.
7:50 караоке на майданi.
8:50 все буде смачно!
10:45 Х/ф «мама мимоволi». (16+).
13:10 т/с «медики». (16+).
17:00 Х/ф «операцiя «И» та iншi 
пригоди шурика».

19:00 Х/ф «одружити не можна 
помилувати». (12+).
23:05 я соромлюсь свого тiла. (16+).

Канал «Україна»
7:00,15:00,19:00,2:20 сьогоднi.
7:15 т/с «Громадянин нiхто», 1-7 
с. (16+).
15:20 т/с «Громадянин нiхто», 8-10 
с. (16+).
18:10 т/с «наречений для 
дурненької», 1 с. (12+).
19:40 т/с «наречений для 
дурненької». (12+).
22:50 Х/ф «Погана сусiдка».
0:50,3:00 реальна мiстика.

ТК «Київ»

8:00 «київськi iсторiї».
8:30 «Прогулянки мiстом».
9:00 «якiсне життя».
9:25 «київ музика».
10:00,23:35 «телемаркет».
13:00 «день у мегаполiсi».
15:10 «концерт м. Поплавського 
«Юний орел».
16:50 «Паспортний стiл».
17:00 «таємницi мумiй».
17:30,2:30 Х/ф «Благородне серце».
20:30 «Життєвi iсторiї».
21:00,23:15,2:10 «столичнi 
телевiзiйнi новини».
21:25 Х/ф «диявольський острiв».
23:10 «українська нацiональна 
лотерея».
0:35 Х/ф «куля».

П`ятниця • 3 серпня

недiля • 5 серпня

UA:Перший
6:00 Хто в домi хазяїн?
6:30 д/с «спiльноти тварин».
6:50,9:30,11:55,15:25,23:20,2:00 
Погода.
7:00,8:00,9:00,21:00,23:30,1:10,3:0
0 новини.
7:10 д/с «Гордiсть свiту».
7:30,11:25 д/с «дешевий 
вiдпочинок».
8:05,12:40 енеїда.
9:05 д/с «смачнi iсторiї».
9:40 Х/ф «дивна подорож мерi 
Браянт», 2 с. (16+).
12:10 Перший на селi.
13:35,0:45 д/с «китайський 
живопис».
14:00 телепродаж.
14:20 фольк-music.
15:30,21:25 д/с «неповторна 
природа».
16:00 д/с «незвичайнi культури».
17:00 т/с «Гранд готель». (12+).
19:55 д/с «дивовижнi мiста свiту».
22:25 концертна програма Арсена 
мiрзояна.

Канал «1+1»
6:10,19:30,5:35 «тсн».
7:05 «українськi сенсацiї».
8:00 «снiданок. вихiдний».
9:00 лотерея «лото-Забава».
9:45 м/ф «маша i ведмiдь».
10:00,11:20,12:20,13:35 «свiт 
навиворiт».
14:45 комедiя «як викрасти мiльйон».
17:30 комедiя «дiвчата».
20:15 Х/ф «роман з каменем».
22:20 Х/ф «Перлина нiлу».

Iнтер
6:00 м/ф.
6:30 Х/ф «не було б щастя».
8:00 «вдалий проект».
9:00 «Готуємо разом».
10:00 «орел i решка. морський 
сезон».
11:00 «орел i решка. 

Перезавантаження. Америка».
12:00 Х/ф «не випускай з уваги».
14:00 Х/ф «Гра в чотири руки».
16:00 концерт «Iрина Бiлик i група 
«тIк». кращi українськi хiти».
18:00,20:30 т/с «Що робить твоя 
дружина?» (12+).
20:00 «Подробицi».
22:30 Х/ф «матусин синок». (16+).

ICTV
5:30 факти.
5:55 стоп-5.
7:50 т/с «невиправнi». (16+).
9:45 т/с «вiддiл 44». (16+).
12:35,13:00 Х/ф «Iнкасатор». (16+).
12:45 факти. день.
14:25 Х/ф «Падiння олiмпу». (16+).
16:50 Х/ф «Падiння лондону». (16+).
18:45 факти. вечiр.
19:10 Х/ф «Захоплення пiдземки 
123». (16+).
21:10 Х/ф «штурм Бiлого дому». 
23:50 Х/ф «нiкiта». (16+).

Новий канал
6:50 м/с «нехай буде здоровим 
король джулiан».
8:10 м/ф «елвiн i бурундуки 2».
10:00 м/ф «кiшки проти собак».
11:40 м/ф «кiшки проти собак: 
Помста кiттi Галор».
13:10 Х/ф «Хербi: божевiльнi 
перегони».
15:10 Х/ф «однокласники». (16+).
17:10 Х/ф «однокласники 2». (16+).
19:10 Х/ф «супернянь». 
21:00 Х/ф «супернянь 2». 
22:50 Х/ф «незвичайна подорож». 
(16+).
0:50 Х/ф «крутий хлопець». 

СТБ
5:45 вусолапоХвiст.
7:40 Полювання.
8:45 все буде смачно!
9:40 караоке на майданi.
10:40 вагiтна у 16. (16+).
11:45 доньки-матерi. (16+).

12:50 Хата на тата. (12+).
14:50 Х/ф «одружити не можна 
помилувати». (12+).
19:00 слiдство ведуть екстрасенси.
23:00 я соромлюсь свого тiла. (18+).

Канал «Україна»
6:30,19:00 сьогоднi.
7:10,5:00 Зоряний шлях.
9:20 т/с «обраниця». (16+).
13:30 т/с «наречений для 
дурненької». (12+).
17:15 т/с «ласкаво просимо на 
канари», 1 i 2 с. (12+).
19:40 т/с «ласкаво просимо на 
канари». (12+).
22:00 т/с «русалка».
1:50 телемагазин.
2:20 т/с «CSI. мiсце злочину». (16+).
5:30 реальна мiстика.

ТК «Київ»
7:45 «вулкан у прямому ефiрi».
8:50 «Паспортний стiл».
9:00 «київ музика».
9:35 «шеф-кухар країни».
10:00 «телемаркет».
13:00 «день у мегаполiсi».
15:10 «рецепт успiху м. 
Поплавського».
15:40 «Ювiлейний вечiр поета А. 
демиденка».
18:05,2:30 Х/ф «мiй володар».
21:00,1:40 «стн-тижневик».
21:30,2:10 «стн-спорт-тижневик».
21:50 Х/ф «джек Булл».
23:35 «українська нацiональна 
лотерея».
23:40 Х/ф «суперник».

Ремонт холодильників
куплю б/у 

або неробочий холодильник
(066) 021 22 18
(073) 156 36 99
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9ДІлОВИй тИЖДеНЬ З ПиТАнь роЗМіЩення реклАМи ЗВерТАйТеся: (04597) 48-305; (099) 608-28-31; (098) 468-14-96; (063) 271-72-24, (063) 656-89-33

Втрачено посвідчення про приписку на ім’я Говердовський Олександр Євгенійович, вважати не дійсним.

Порядок денний налічував 11 питань до розгляду, 
серед яких на особливому контролі облдержадмі
ністрації: про недопущення погіршення санітар

ноепідемічної ситуації та забезпечення водопостачання 
якісною питною водою населення та об’єкти критичної 
інфраструктури; підготовка об’єктів житловокому
нального господарства Київської області до роботи в 
осінньозимовий період 2018/2019 року; про результати 
перевірки ДСНС України щодо виконання плану заходів 
запобігання загибелі людей на водних об’єктах та вико
нання «Плану заходів щодо запобігання загибелі людей 
на водних об’єктах Київської області у 2018 році»; про 
забезпечення протипожежного захисту під час збирання 
нового врожаю; про заходи щодо запобігання масовим 
отруєнням дітей у літніх таборах Київської області; про 
вжиття необхідних заходів для збереження та запобіган
ня передчасним руйнуванням покриття автомобільних 
доріг державного значення в Київській області у період 
спекотної погоди (за температури повітря більше + 28 °С) 
та затвердження Плану роботи комісії з питань ТЕБ та 
НС на II півріччя 2018 року.

Про недопущення погіршення санітарноепідеміч
ної ситуації та забезпечення водопостачання якісною 
питною водою населення та об’єкти критичної інфра
структури доповідала заступник директора управління 
житловокомунального господарства Галина Король. За 
її інформацією, у процесі виробництва і знезараження 
питної води в системах централізованого питного водо
постачання, застосовуються реагенти, які містять хлор. 
Виробником хлору в Україні є АТ «ДНІПРОАЗОТ», яке 
15.06.2018 р. повідомило про зупинку виробництва. За 
відсутності даного виду реагенту можуть виникнути 
перебої у наданні послуги з централізованого водопо
стачання належної якості. У Київській області на сьо
годнішній день ситуація з нестачею рідкого хлору для 
очищення питної води контрольована. Керівниками 
підприємств водопровідноканалізаційного господар
ства, місцевими органами виконавчої влади та органа
ми місцевого самоврядування ведеться пошук альтер
нативних шляхів закупівлі гіпохлориту натрію марки А 
в інших виробників.

Галина Король також доповідала і про підготов
ку об’єктів житловокомунального господарства 
Київської області до роботи в осінньозимовий період 
2018/2019 року. Зокрема, довела присутнім інформа
цію, що відповідні заходи розпочато згідно з розпоря
дженням голови облдержадміністрації від 14 травня 
2018 року № 302. Як повідомила доповідачка, двічі на 
місяць проводиться моніторинг виконання планових 
показників. Так, станом на 15 липня виконання запла
нованих заходів із підготовки до роботи в осінньози
мовий період становить 51%.

Щодо запобігання загибелі людей на водних об’єк
тах Київської області у 2018 році, то керівник ДСНС у 
Київській області навів невтішну статистику: з почат
ку року на водних об’єктах Київської області загину
ло 27 людей (2017 рік  23 людини), кількість загиблих 
збільшилась на 17 %. На території Київської облас
ті місцевими органами виконавчої влади визначено 
61 місце масового відпочинку на водних об’єктах, в 
тому числі – 25 пляжів (у 2017 році було визначено 88 
місць). Проведено водолазні обстеження дна аквато
рій, відведених для купання, виставлено 13 сезонних 
рятувальних постів, на яких працює

45 рятувальників, розміщено інформаційні стенди. 
Під час перевірки представниками ДСНС надана мето
дична допомога відповідальним працівникам з питань 
забезпечення безпеки населення на водних об’єктах об
ласті. За результатами перевірки ДСНС України щодо 
стану готовності місць масового відпочинку населення 
на водних об’єктах Київської області встановлено, що 
більшість керівників міськвиконкомів (міст обласного 
значення), органів місцевого самоврядування та райдер
жадміністрацій Київської області проігнорували «План 
заходів щодо запобігання загибелі людей на водних 
об’єктах Київської області у 2018 році» в частині визна
чення місць масового відпочинку, а саме: м. Бориспіль, 

Баришівський, Білоцерківський, Бородянський, 
Володарський, Миронівський, Рокитнянський, 
Тетіївський райони та м. Ірпінь не визначили жодного 
місця відпочинку; КиєвоСвятошинський район – лише 
2 місця, з них 1 – для рибальства. Варто зазначити, що 
в м. Бориспіль знаходиться 5 місць традиційного від
починку людей на воді. Разом з цим, жодне з них не 
визначено органами місцевого самоврядування та не 
обладнано відповідно до вимог Правил. Комісією при
йнято рішення: провести наради з головами сільських, 
селищних рад, щодо проведення робіт із запобігання 
загибелі людей на водних об’єктах Київської області, 
взяти на облік всі місця масового відпочинку людей на 
водних об’єктах (місця купання, любительської та спор
тивної риболовлі, місця для занять водними видами 
спорту), продовжити контроль за організацією роботи 
місцевих органів виконавчої влади та органів місцевого 
самоврядування щодо стану готовності місць масового 
відпочинку людей на воді, залучити ЗМІ до активного 
висвітлення профілактичних рекомендацій поводжен
ня на воді та визначених для купання місць згідно тери
торії розповсюдження.

Щодо забезпечення протипожежного захисту під 
час збирання нового врожаю, комісією рекомендовано 
райдержадміністраціям, міськвиконкомам (міст об
ласного значення) розглянути на засіданнях місцевих 
комісій з питань ТЕБ та НС стан забезпечення проти
пожежного захисту місць збирання, зберігання та пе
реробки продукції врожаю 2018 року.

Спільно з органами місцевого самоврядування, ке
рівниками підприємств, установ та організацій, за
діяних в збиранні, зберіганні та переробці продукції 

нового врожаю, забезпечити неухильне виконання 
завдань і заходів, визначених розпорядженням го
лови Київської облдержадміністрації від 14.06.2018 
№ 361 «Про забезпечення охорони урожаю зернових 
культур та грубих кормів від пожеж в області у 2018 
році». Постійно, до завершення збиральної компа
нії 2018 року, вживати вичерпних заходів щодо при
ведення в справний стан пожежної та пристосованої 
для пожежогасіння техніки підрозділів місцевої та до
бровільної пожежної охорони. Привести в належний 
протипожежний стан місця збирання, зберігання та 
переробки продукції нового врожаю. Забезпечити не
обхідною кількістю первинних засобів пожежогасіння 
(вогнегасниками), а також справними іскрогасника
ми всю сільськогосподарську техніку, яка задіяна на 
збиранні та перевезенні продукції врожаю. Провести 
обкоси та оборювання хлібних полів у місцях приля
гання їх до лісових та торф’яних масивів, автошляхів 
та залізниць та не допускати випалювання стерні та 
післяжнивних залишків. Через засоби масової інфор
мації провести профілактичну роботу, направлену на 
попередження та недопущення пожеж під час збиран
ня і переробки нового врожаю та заготівлі кормів.

Щодо проведення заходів із запобігання масовим 
отруєнням дітей у літніх таборах Київської області 
члени комісії своїм рішенням рекомендували

департаменту охорони здоров’я Київської об
лдержадміністрації, головному управлінню 
Держпродспоживслужби в Київській області, ДУ 
«Київський обласний лабораторний центр МОЗ 
України» забезпечити перевірки дитячих оздоровчих 
закладів перед початком кожної наступної зміни та у 
разі встановлення порушень санітарнопротиепіде
мічного законодавства, до їх повного усунення, не доз
воляти заїзд дітей на наступні зміни.

Про вжиття необхідних заходів для збереження та 
запобігання передчасним руйнуванням покриття ав
томобільних доріг державного значення в Київської 
області у період спекотної погоди (за температури по
вітря більше + 28 0С) доповідав заступник начальника 
з експлуатаційного утримання служби автомобільних 
доріг у Київській області Олег Слободян. За його сло
вами, з метою збереження дорожнього покриття доріг 
під час спекотного періоду (за температури повітря 
більше +28 ºС) з 01.06.2018 року введено тимчасове об
меження в русі великовагових транспортних засобів на 
автомобільних дорогах загального користування дер
жавного значення в Київській області. Влітку, на період 
значного підвищення температури повітря, на автомо
більних дорогах Київської області з 10:00 до 22:00 годи
ни діє режим обмеження руху транспортних засобів, 
загальною вагою понад 24 т і навантаженням на вісь 
більш ніж 7 т. Під час дії обмежень в русі, водії вели
ковагових транспортних засобів можуть скористатися 
наявними майданчиками для відпочинку та стоянками 
автотранспорту, які позначені відповідними дорожніми 
знаками, а також стоянками біля придорожніх пунктів 
сервісу. Всього передбачено 59 таких місць, з яких 26 – 
на об’єктах сервісу. Контроль за рухом великовагового 
транспорту здійснюється Київським міжрегіональним 
управлінням Укртрансбезпеки, Управлінням патруль
ної поліції в Київські області та Службою автомобіль
них доріг у Київській області.

Також комісією затверджено свій План роботи з пи
тань ТЕБ та НС на II півріччя 2018 року.

управління інформації 
Київської обласної державної адміністрації

ТеБ ТА нс: жниВА, ТеПло і ВідПочинок
17 липня перший заступника голови кодА Андрій Анісімов провів чергове засідання київ-
ської обласної комісії з питань техногенно-екологічної безпеки та надзвичайних ситуацій.

увАГА
У звязку із відпускним періодом конкурсний відбір оціночної діяльності на 

проведення експертної оцінки комунального майна переноситься та відбудеться  
09.08.2018 (10.00) в приміщенні Бучанської міської ради, що знаходиться за адре
сою: м. Буча, вул. Енергетиків, 12.

Приміщення комунальної власності:

Назва об’єкта 
оцінки

Місцезнаходження 
об’єкта оцінки

Загальна 
площа Балансоутримувач

Частина 
нежитлового 
приміщення 

м.Буча,                        
вул. Енергетиків, 
13а

73,0 м² Відділ освіти Бучанської 
міської ради

Частина 
нежитлового 
приміщення

м.Буча,                        
вул. Енергетиків, 
13а 48,7 м² Відділ освіти Бучанської 

міської ради

Конкурсну документацію слід подавати за чотири робочі дні до дати проведен
ня конкурсу (включно)  до відділу економіки Бучанської міської ради, телефон для 
довідок (045 97) 48392.

учасникам  конкурсу  необхідно  подати  до  конкурсної  комісії  такі  доку-
менти:
•	 Заява на участь у  конкурсі  за  встановленою  формою;
•	 Копія  установчого  документа  учасника  конкурсу;
•	 Копії  кваліфікаційних документів оцінювачів, які працюють у штатному складі 

та яких буде  залучено до проведення оцінки та підписання звіту про оцінку 
майна;

•	 Письмові  згоди оцінювачів, яких буде додатково  залучено претендентом до 
проведення робіт з  оцінки майна та підписання звіту про оцінку майна, завірені 
їхніми особистими підписами;

•	 Копія сертифіката суб’єкта оціночної діяльності, виданого претенденту Фондом 
державного майна України;

•	 Інформація про претендента (документ, який містить відомості про претенден
та щодо його досвіду роботи, кваліфікації та  особистого досвіду роботи  оці
нювачів, які працюють у його штатному складі та додатково залучаються ним, з 
незалежної оцінки майна, у тому числі подібного майна тощо).

•	 Конкурсна  пропозиція  претендента подається у запечатаному конверті і має 
містити  пропозицію  щодо вартості виконання робіт, калькуляції витрат, пов’я
заних з виконанням  робіт, а також терміну виконання робіт, якщо він не визна
чений в інформації  про  проведення  конкурсу.
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За даними поліції, за останні пів
року в Україні сталося 57 184 ава

рії, з них —  7861  — з постраждалими. 
Найчастішими причинами ДТП з по
страждалими в Україні стають переви
щення безпечної 
швидкості (1581*), 
порушення пра
вил маневрування 
(868), порушення 
правил проїзду пе
рехресть (463) та 
недотримання дис
танції (424).

В свою чергу 
причини смер
тельних ДТП дещо 
відрізняються. На 
перших місцях так 
само — перевищення швидкості (212 
випадків) та порушення правил мане
врування (52).

«До порушень правил маневрування 
зазвичай належить виїзд на зустрічну 
смугу, пересікання подвійною суціль
ної, проїзд на червоний колір світлофо
ра. Тобто будьяка ситуація, коли водій 
їде неправильно. Порушення правил 
маневрування є популярною причиною, 
оскільки вона найбільш очевидна: кож
ну іншу необхідно додатково доводити, 
а цим ніхто не займається», — коментує 
статистику Влад Антонов, засновник 
сторінки DTP.ua.

Окрім цього частою причиною смер
тельних ДТП поліція вважає виїзд на 
смугу зустрічного руху (39), перехід у 
невстановленому місці (26) та керуван
ня у нетверезому стані (23).

Дані української поліції відрізняють
ся від статистики, яку надає Всесвітня 
організація охорони здоров’я. По даним 
ВООЗ щороку у світі від ДТП помирає 
1,3 млн людей. Найчастішими причи

нами смертельних 
ДТП ВООЗ нази
ває  водіння у стані 
сп'яніння, переви
щення швидкості, 
відсутність захисту 
(шоломів, ременів 
безпеки та дитячих 
крісел).

«Дійсно, найчас
тішими причина
ми ДТП є переви
щення швидкості 
та водіння  у стані 

сп'яніння, оскільки саме через них ава
рії відбуваються у найбільш жорстких 
конфігураціях, коли люди отримують 
найбільші травми.

І на другому місці, дійсно, це відсут
ність засобів захисту, таких як ремені 
безпеки, шоломи і дитячі крісла. Причому 
тут вже може йтися й про незначні аварії, 
але через відсутність захисту люди отри
мують серйозні травми або навіть поми
рають», — пояснює Влад Антонов.

«Статистика, яку надає українська 
поліція відрізняється з кількох причин. 

По-перше, наша поліція взагалі майже 
не займалася збором інформації. І вона 
сильно відрізняється у поліції і медиків і 
загалом, ймовірніше, не відповідає реаль-
ним даним.

По-друге, для точного виявлення при-
чини ДТП необхідно проводити додат-

кову роботу: дізнаватися, чи були люди 
пристебнутими, чи був водій твере-
зим тощо. Цим займаються не завжди. 
Все це накладається на бажання людей 

уникнути відповідальності і якщо їм це 
вдається, то причини таких ДТП   не 
потрапляють до офіційної статисти-
ки», — додає він.

Поліція нАЗВАлА 
нАйПошириніші 
Причини дТП В укрАїні
Дані про причини ДТП дають можливість аналізувати ситуацію на дорогах і 
попереджати водіїв про можливі ризики. Проте для такої роботи необхідні 
коректні дані.

тИм ЧАсом
Продовження. Початок на стор. 1

Підписання декларації з ліка
рем є важливою та необхід
ною умовою якісного надан

ня медичних послуг громадянину по 
принципу «гроші ідуть за клієнтом». 
Тільки за умов підписання грома
дянами декларації з лікарем, заклад 
первинної медикосанітарної допо
моги зможе надавити якісну медичну 
послугу з урахуванням тарифів ка
пітаційної ставки (370 грн на рік на 
одного пацієнта) та коригувальних 
коефіцієнтів. 

Так, підписуючи декларацію з ліка
рем, Ви повідомляєте Національній 
службі здоровця України, що оплата 
за ваше обслуговування має нахо
дити у цей заклад охорони здоров’я. 
Варто мати на увазі, що у будьякий 
момент можливо укласти декларацію 
з іншим терапевтом, педіатром чи сі
мейним лікарем. У такому випадку 
не треба скасовувати попередню де
кларацію – достатньо просто укласти 
нову декларацію з обраним лікарем, 
а зміни автоматично зафіксуються у 
системі, адже вибір лікаря відбува
ється за бажанням громадянина.

Слід мати на увазі, що обраний 
Вами лікар має право відмовити в 
підписанні декларації, якщо він уже 
набрав максимально рекомендовану 
кількість пацієнтів: сімейний лікар 
може обслуговувати 1 800 пацієнтів, 
терапевт – 2 000, педіатр – 900. Однак, 
ця цифра може бути дещо більшою 
для лікарів, які працюються у селах. 
Наприклад, якщо у селі проживає 
2 000 людей, то всі вони отримають 
змогу підписати декларацію з сімей
ним лікарем.

рятувальники 
ліквідували пожежу 
в приватному 
житловому будинку
22 липня о 20:01 до пункту зв’язку 36 державної по-
жежно-рятувальної частини надійшло повідомлен-
ня про пожежу в приватному житловому будинку, за 
адресою: сел. Ворзель, вул. Лісова, 38. 

Отримавши повідомлення, на місце події негайно було 
направлено 1 підрозділ державної пожежнорятуваль

ної частини м. Буча та 1 підрозділ державного пожежноря
тувального посту сел. Ворзель. Прибувши на місце виклику 
спостерігалось сильне задимлення в приміщеннях будинку.  
Завдяки вчасному реагуванню та оперативним діям бійців 
пожежнорятувальних підрозділів, було врятовано жит
ловий будинок та попереджено розповсюдження полум’я. 
Локалізовано пожежу о 20:21, а о 20:36 – повністю ліквідо

вано. Вогнем знищено системний блок комп’ютера, монітор, 
закопчено стіни та стелю житлової кімнати по всій площі. 
До гасіння залучалися сім осіб особового складу та дві оди
ниці техніки. Травмованих та загиблих немає. Причина по
жежі наразі встановлюється.

В рамках «єдиного дня податкових знань» 
ірпінське відділення Гу дФс у київській області 
провела чергову зустріч з представниками 
малого та середньго бізнесу 
нещодавно відбулась зустріч за участю голови ради територіаль-
ного відділення Всеукраїнської громадської організації «Асоціація 
платників податків україни» у київській області  олени Хотенко  з  
платниками податків. 

В зустрічі також взяла участь заступ
ник начальника Ірпінського від

ділення ГУ ДФС у Київській області 
Оксана Григорян та представники ма
лого та середнього бізнесу Ірпінського 
регіону. У зустрічі також взяли участь 
фахівці окремих підрозділів інспекції. 

Метою зустрічі було ознайомлення 
присутніх з організацію «АППУкраїни» 

та  основними принципами її роботи. 
Олена Хотенко зауважила, що робота 
асоціації  націлена на надання всебіч
ної інформаційноконсультативної до
помоги  платникам податків. 

Голова Ради розповіла про створення 
методологічного бюро при Асоціації 
платників податків України, до складу 
якого входять   кваліфіковані спеціа

лісти широкого спектру, як юристи, 
зокрема, адвокати, бухгалтери, фінан
систи.  При цьому вона  наголосила, що 
вся робота   цих фахівців зосереджена 
на принципах максимальної допомоги 
бізнесу та сприяння його розвитку.

Зустріч завершилась у форматі «за
питання – відповіді».

 Ірпінське відділення Гу ДФС у 
Київській області



БУ
ЧА

НС
ЬК

І Н
ОВ

ИН
И

П
ЕР

ЕД
П

Л
А
ТН

И
Й

 I
Н

Д
ЕК

С
  

• 
08

03
4 

•

11ПерсонА
– Пане Ніколо, з чого почалася ваша про-

фесійна кар’єра?
–    З першого шлягера. Саме такою була 

пісня, яку написав для Таїсії Повалій, – 
«Птица вольная». Після цього успіху я почав 
уже професійно писати пісні. Коли моя піс
ня прозвучала у виконанні зірки, зрозумів, 
що в мене є певні здібності. 

– У якому віці ви зрозуміли, що ваше по-
кликання – музика?

– Я писав музику із самого дитинства: лю
бив грати, підбирати ноти. Напевно, років із 
трьох, я вже грав на маленькому дитячому 
піаніно. Мене завжди подобалося слухати 
гарну музику, мене це бентежило до глиби
ни душі, особливо чуттєва для мене мінорна 
музика – сумна. Тоді зрозумів, що зі мною 
щось не так… Друзі грають у футбол, а я слу
хаю пісні й ходжу в музичну школу.

– Для яких виконавців хочеться писати?
– Звичайно, є улюблені артисти. Це 

Наталія Бучинська, у її репертуарі 26 моїх 
пісень, майже всі вони відомі, популярні, я 
їх усіх люблю. Також Таїсія Повалій… Вони 
перші виконавиці моїх пісень,  я їх обож
нюю. З ними почалася моя творча кар’єра, і 
мені приємно працювати з ними. 

– Чи є особливі стосунки з поетами-піс-
нярами?

– З Юрієм Рибчинським, Ларисою 
Вороніною, Людмилою Пономаренко…

– А щодо літератури загалом?
– З приводу сучасної літератури – я не 

зовсім її розумію, дуже багато вульгарності. 
Класика лишається на віки, бо написана в 
той час, коли панувала духовність, не було 
телефонів, інтернету, настільки широкого 
інформаційного простору. Зовсім інакше 
писали книжки, і читаючи їх, інакше сприй
маєш.

– Яка географія ваших концертних ви-
ступів?

– Ми виступаємо по всій Україні. До вій
ськових дій на сході у нас разом з народною 
артисткою України Наталією Бучинською 
був  всеукраїнський тур, який охопив 29 

міст. Починаючи з Донбасу і закінчуючи за
хідними областями.

 Зараз виступаємо в різних містах і регіо
нах. Не всі можуть приїхати в Київ на кон
церт, тому їдемо до своїх шанувальників.

– Важко сьогодні збирати повні гляда-
цькі зали?

– Зараз взагалі такий час, коли людям не 
до концертів. Але шанси в українських вико
навців нести свою творчість у народ великі, 

бо шоуринок майже закрито для російських 
артистів. Є перспективи у справжніх профе
сіоналів, які можуть щось дати українській 
культурі – це такі творчі особистості, як 
Олег Винник, Ірина Білик інші.

 З’явилося багато проектів, які особисто я 
заборонив би випускати. Наприклад, на сце
ні нині багато вульгарності. Зникає культу
ра, духовність, пісні – ні про що. Основний 
ринок переповнений виконавцями з різних 

телевізійних шоу. 
– До речі, після того, як Росія пішла на 

нас війною, чи змінилися стосунки з їхніми 
артистами?

– Так склалося, що деякі артисти живуть в 
одній країні, а працюють в іншій. Потрібно 
розуміти, що це така робота. Наприклад, мої 
родичі по батьковій лінії живуть у Москві, 
але це не означає, що я не повинен з ними під
тримувати стосунки. Це, більш за все геопо
літичний нюанс, але аж ніяк не творчий. Ми 
як слухали пісні російською, так і слухаємо, 
у Росії як любили українських артистів, так 
і люблять. Майже вся російська естрада – це 
українські артисти. Нам є чим пишатися.

– Наскільки українські артисти конку-
рентоспроможні порівняно зі світовими?

– Це складне питання… Тут потрібно по
чинати з того, що світові артисти їдуть у тур 
тільки один раз на підтримку свого альбому, 
а живуть вони за рахунок авторських гоно
рарів, а це великі гроші. У наших співаків 
ситуація складна: авторське право на україн
ському ринку не працює, скачати в інтернеті 
можна що завгодно. Тобто, порівнювати наш 
ринок і європейський неможливо, бо творче 
середовище і права – у нас різні.

– Які у вас враження від нашого міста?
– Обожнюю Бучу! Раніше я жив поряд, у 

ПущіВодиці, мені дуже подобалася Буча 
своєю охайністю. Завжди говорив, що тут 
мешкають «інші» люди. Думаю, що багато 
залежить від адміністрації міста – керівниц
тво з розумінням підходить до його життєза
безпечення. Гастролюючи, ми бачили багато 
міст, але в Бучі надзвичайно приємно і гос
тинно. Це дійсно приклад для всіх містечок, 
як потрібно жити. Гарні дороги, розвинута 
інфраструктура, приємна атмосфера. Часто 
киянам кажу: – Їдьте в Бучу – подивіться як 
там. Газони завжди поливаються, а в Києві 
ніби води немає.

У Бучанському парку люблю гуляти, при
їжджаю на вихідні і милуюся природою. 

Спілкувалася 
Євгенія МАКАРЕНКО

ніколо ПеТрАш: 
«обожнюю буЧу…»

нещодавно в нашому місті відбувся виступ композитора, співака, 
автора відомих шлягерів ніколо Петраша. його знані хіти - це «Пти-
ца вольная», «одолжила» Таїсії Повалій, «я ніколи нікому тебе не 
віддам» олександра Пономарьова, «дівчина-весна», «Моя украї-
на» наталії Бучинської та багато інших. користуючись нагодою, ми 
поцікавилися, як відбувався творчий зліт у маестро. 

укрАїнський 
ПАрАліМПієць 
ВсТАноВиВ 
ноВий рекорд
Українець Олег Іваненко,  депутат 
Київської обласної ради,  який при-
кутий до інвалідного візка пере-
плив протоку Босфор на щорічному 
крос-континентальному змаганні з 
плавання в Туреччині. Він перший, 
хто проплив 6,5 кілометрів без зу-
пинки з Азії в Європу.

На цих змаганнях Олег став учас
ником з найважчими травмами 

тіла. До змагань він тренувався на річ
ці Дніпро. Він хотів довести, що попри 
фізичні обмеження можна творити не
можливе.

“Вперше із такою важкою травмою 
в світі.  4300  учасників і ми не остан
ні. Подивіться скільки їх ще допливає. 

З непрацюючими ногами, спиною, 
пальцями на одному біцепсі ми влас
не за Україну подолали Босфор з Азії 
в Європу. Україна понад усе!”, – заявив 
спортсмен.

Цього року з’їхалися більше двох ти
сяч учасників з понад 50ти країн сві
ту. Серед них – більш як 400 українців.
Крім Олега ще один українець на візку 
здивував весь світ. Микола Подрезан, 
який 26 років свого життя провів на 
інвалідному візку  , проте  подорожує 
навколо світу.

крИмінАл

нічоГо сВяТоГо
Нещодавно на Бучанському цен

тральному кладовищі, а саме на 
Алеї Слави, де поховано наших воїнів, 
які віддали найдорожче, своє життя, за 
майбутнє України, трапилася надзви
чайна подія. Якийсь покидьок (мож
ливо зі своїми спільниками) протягом 
тижня двічі вчиняв акти вандалізму і 
наругу на могилі Героя України Андрія 
Блонського.   

Руйнування могили та Алеї  Слави 
відновлено силами ГО «Бучанська 
Варта».

Представники цієї організації ого
лосили винагороду в розмірі 200$ за 
інформацію та допомогу в затриманні 
цих вандалів.

Шановні бучанці!
Якщо ви маєте будь-яку інформацію, просимо  вас не залишатися 

байдужими, а допомогти нам знайти цих нелюдів.
Чекаємо на двінок:

067-904-56-35 Богдан, 067-726-51-08 Анатолій.

день парашутиста
Свято професійних парашутистів 
відзначається 26 липня. Пропону-
ємо читачам «БН» цікаві факти про 
цей вид спорту.

Коли людина стрибає з парашутом, вона 
перебуває у вільному падінні із середньою 

швидкістю 50 м/с (180 км/год.).
◆ Стрибки з парашутом вважаються дуже 

екстремальним видом спорту. Багато хто 
думає, що смертність в парашутному спорті 
зашкалює. Насправді, ймовірність розбити
ся становить всього 0,025%.

◆ Якщо людина хоче стрибнути з парашутом, 
її вага повинна бути в межах від 40 до 95 кг.

◆ У 2005 році був зафіксовано дивовиж
ний випадок. В американської парашутистки 
Шейни Річардсон  неправильно розкрилися 
обидва парашути, основний і запасний. У ре
зультаті, вона ввійшла в штопор і вдарилася 
об землю зі швидкістю 80 км/год. Як не дивно, 
Шейна вижила, хоч отримала численні перело

ми й удари. Найцікавіше, що американка ще й 
примудрилася після цього народити абсолют
но здорову дитину (як виявилося, цей невда
лий стрибок вона зробила, будучи вагітною).

◆ Найстарішою людиною, яка здійснила 
стрибок з парашутом, є 97річний англієць 
Джордж Мойзе. У свій день народження він 
стрибнув з висоти 3 км.

◆ Коли людина стрибає з парашутом, вона 
не може розмовляти, перебуваючи у вільному 
падінні. Так що численні голлівудські бойови
ки, де героїпарашутисти спокійно розмовля
ють під час стрибка, не відповідають дійсності.

◆ Виявляється, перший проект парашута 
створив ще Леонардо да Вінчі. Англієць А. 
Ніколас вирішив довести, що парашут кон
струкції да Вінчі спрацює не гірше сучасних 
аналогів, і зробив успішний стрибок з при
строєм, виготовленим за кресленнями вели
кого винахідника.

◆ Першою людиною, яка стрибнула з пара
шутом з літака, а не з повітряної кулі, був аме
риканець А. Беррі. Він зробив свій легендар
ний стрибок в 1912 році. Найцікавіше, Беррі 

з парашутним ранцем не влазив в кабіну літа
ка, тому йому довелося спочатку добиратися 
до закріпленого на фюзеляжі контейнера з 
парашутом, потім надягати підвісну систему, 
стоячи на крилі літака, а вже потім стрибати!

◆ Найвищий стрибок здійснив спортс
менекстремал Фелікс Баумгартнер. Він 
стрибнув з висоти 38,6 км, досягнувши гі
гантської швидкості вільного падіння  1342 
км/год. Звичайно, Фелікс стрибав у спеціаль

ному скафандрі, інакше б він або задихнув
ся, або згорів в атмосфері.

◆ Найнижчий стрибок з парашутом 
в англійського військового льотчика Т. 
Спенсера. У 1945 році його літак був збитий 
над німецьким Вісмаром, і пілоту довелося 
стрибати приблизно з 11 м.

◆ Серед парашутистівпрофесіоналів 
поширений особливо небезпечний трюк 
 «банзайстрибок», під час якого людина 
вистрибує з літака без парашута. За кілька 
секунд до стрибка з борта викидають пара
шутний ранець, спортсменекстремал спря
мовується за ним, доганяє, надягає підвіску 
в польоті і відкриває купол до досягнення 
критичної висоти. Як нескладно здогадатися 
з назви трюку, вперше його виконали японці.

◆ Якщо ви ненавмисно запитаєте парашу
тиста про його останній стрибок, то він буде 
дуже лаятися. Адже серед професіоналів і 
шанувальників парашутного спорту на це 
слово існує табу. Його замінюють іншими, 
більш недвозначними: наприклад, «крайній» 
або «недавній».
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Портрет

аНаНас 
іЗ ПідвікОННя
Якось  знайома зайшла до неї і задивилася на 
дивний «хвіст», що стирчав з горщика на підві-
конні . «Що це за вазон?» — запитала. Вияви-
лося, посадила жінка ананас...

Шаміра Григор'єва, яку всі в місті знають як тре
неравикладача із шахів, про свого екзота по

відомила у Фейсбуці. А ще додала фото надзвичай
но урожайних дерев і кущів зі свого саду.   Яблука, 
сливи і груші густо обсипали гілки дерев, уже зібра
но врожай малини, ожини і порічок.

Підвіконня, як правило, перетворюється на зи
мову грядку, де  зазвичай вирощують цибулю, кріп, 
перчик чи помідори, а ще готують до висадки роз
саду овочів.

Гранати, банани, авокадо, мандарини і лимони 
можна вирощувати не тільки в тропіках, але й у 
себе на підвіконні. У теплицях ці екзоти добре 
приживаються в чоловіка із Броварського району, 
куди навіть туристів возять за немалі гроші.

Ананаси в природі найширше представлені в 
Латинській Америці. У тропічних лісах Парагваю, 
Бразилії, Колумбії, Венесуели можна зустріти 8 різ
них видів цих рослин. Як культурна рослина ана
наси поширилися далеко за межі своїх рідних ши
рот.

Дісталися вони і нашої географічної широти. У 
родині Шаміри він сидів у землі і готував сюрприз 
упродовж 4 років.    І ось у квітні нинішнього року 
випустив довгу стрілку, а вже у липні дозрів, да
руючи смачний аромат по всій кімнаті. Аби    пер
ший  урожай не перезрів, його вже зібрали, але не 
куштують, чекають, коли всі члени родини зберуть
ся на дегустацію власно вирощеного фрукта.

– Поділіться секретами із читачами, як можна 
виростити фрукт    власними руками,– просимо у 
Шаміри.

– Та нема тут ніяких секретів: посадили у звичай
ну землю з городу, поливали за потреби і  піджив
лювали….яблуками. Чесно зізнаюся, що на чудо на
віть не сподівалися, але воно сталося. Тому, думаю, 

коли все робиш із задоволенням і любов’ю, резуль
тат не забариться.

  – Можливо,    батьки передали любов до всього 
нового, адже корені  вашого імені  не зовсім укра
їнські?

– Так, ми переїхали сюди з Казахстану, коли мені 
було 10 років, мій тато ассірієць, проте цю науку 
мінігрядок на підвіконні методом  випадковості 
спробувала за власною ініціативою і отримала не
поганий результат.

 Нещодавно вона продовжила свій домашній  екс
перимент і посадила інжир. Знає, що за рік урожай 
не виросте, тому терпляче доглядає рослину, яка 
вже має потужний стовбур і розлогі красиві листки. 
Поки рослина працює у складі квіткового ансамблю, 
а скоро, очікує господиня, і плодами буде радувати.

Сьогодні у супермаркетах достатньо завезених 
закордонних чубатих смаколиків. Купите ананас і 
не поспішайте викидати «султан» – зелені неїстів
ні  пагони. Посадіть, поливайте і чекайте, а там ди
вись, і у вас зацвіте дивна квітка – ананас.

  Богдан ЛЯХОВЕЦЬ

шАХи-МАХи
У Бучанському Центрі творчого навчання  «Kiwi» готують майбутніх шахових гросмейстерів

Клуб «Шахимахи» розпочав свою роботу у верес
ні 2014 року. Його засновником є Аня Олянич. У 

Міжнародний день шахів кореспондент «Бучанських 
новин» зустрівся з нею і попросив розповісти, як 
збулася її заповітна мрія організувати в нашому місті 
шаховий клуб і які в нього найближчі плани з попу
ляризації цього виду спорту серед дітей і дорослих.   

– Як виникла сама ідея створення шахового клу-
бу в Бучі?   

– Ідею відкриття шахового клубу виношувала ба
гато років і точно знала, що я це зроблю. Починала 
я з репетиторства – навчала грати в шахи. Потім 
влаштувалася в приватний дитячий садок, де зна
йомила малечу з грою. Паралельно збирала гроші на 
власну справу. Відкрити клуб було непросто: оренда 
приміщення, дорогий шаховий інвентар, реклама. 
Починалося все з кількох дітей, на сьогодні шаховий 
клуб виріс у Центр творчого навчання «Kiwi» з про
фесійними педагогами та власним приміщенням, де 
окрім шахів ми відкрили цікаві напрями для дітей від 
чотирьох років: лекторій, малювання, настільні ігри, 
наукові шоу тощо. 

Хочеться розвивати мислення дитини творчо та су
часно. Звісно, одними шахами обмежитися не можна, 
це має бути різносторонній розвиток. Наша команда 
щодня працює над цим.

 – Скільки дітей відвідують шаховий клуб, і як 
саме проходять турніри? 

– Шахову секцію відвідують понад сто дітей різ
ного віку. Групи поділяються не лише за віком, а й 
за рівнем гри, сприйняттям інформації дитиною. 
Демонструючи хороші результати в змаганнях, діти 
переходять до старших груп незалежно від віку. 
Щотижня клуб організовує турніри для своїх вихо
ванців, де в кожного є можливість поборотися за 
цінні призи та виконання шахового розряду. Також 
турніри дають важливий досвід у грі. До дня шахів 
в клубі плануємо проведення сімейного змагання, в 
якому візьмуть участь не лише учні, а і їхні батьки. 

Шахи – це гра, що розвиває мислення, логіку і так
тику. Вона може стати як чудовим хобі, так і профе
сійним захопленням. Займатися шахами нелегко, як 

здається на перший погляд. Просто вивчити ходи фі
гур не достатньо. Перш за все шахісту потрібно мати 
внутрішнє бажання розвиватися, вдосконалюватися, 
уміти опрацьовувати велику кількість інформації. 
Вивчення комбінацій, партій, тактичних прийомів та 
базових позицій – лише часточка на шляху до чем
піонства. Але найнаполегливіші досягають бажаних 
успіхів. Допомагають дітям їхні батьки, а також ша
хові тренери, які підбирають матеріал для ефектив
ного навчання. 

– Які найближчі плани?  
– У нас є ідея проведення Всеукраїнського шахово

го турніру в Бучі, таке змагання збере шахістів з усіх 
куточків України та може стати чудовою традицією 
для міста. Але нині вирішується питання спонсор
ства – самостійно провести подібний захід надзви
чайно складно. 

Користуючись нагодою, повідомляю, що наш ша
ховий клуб розпочинає новий набір на вересень і за
прошує всіх охочих поринути у світ шахів! Заняття 
проходять за адресою: м. Буча, вул. Нове шосе, 16, у 
приміщенні Центру творчого навчання «Kiwi».

Спілкувався Володимир ЕННАНОВ

Вітаємо з 90-річним ювілеєм 
ПОРХУНОВУ Віру Іванівну!

Бучанська організація «Ветеранів україни»

Вітаємо з 80-ти річчям 
ОЛеКСюК Ларису Михайлівну!

Нехай сьогодні наші привітання 
У серці Вашому залишать добрий слід,
Отож прийміть найкращі побажання 
Здоров’я й щастя на багато літ!

Прийміть вітання найщиріші
В цей світлий ювілейний день.
Здоров’я, щастя зичим не на рік
На все життя бажаєм його щиро.

Вітаємо з 70-річним ювілеєм
шановного

серБу івана андрійовича!
ліквідатора аварії на ЧАес 

Бажаємо добрих днів і усмішок, щасливих подій і миттє
востей, радісних звісток і свят.

Нехай всі Ваші дні будуть наповнені любов’ю рідних, 
удачею, приємними клопотами, прекрасним самопочуттям 
і оптимістичним настроєм.

Усіх благ Вам і гармонії душі!
З повагою, голова 

Щербак О.І. 
та колектив Бучанської 

міської організації 
інвалідів війни, 

Збройних сил 
та учасників бойових дій

невістка, внучка, син, сват Борис і сваха люба

Гриби – чемпіони

фотофАкт

сПорт


